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2023 YILI EKİM AYI TOPLANTISI II. BİRLEŞİMİ 
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1. BÖLÜM 

MECLİS GÜNDEMİ 
Gündem No   : 97509404-301.03-10/2                                              Toplantı Tarihi   : 11/10/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                        Toplantı Saati     : 18.00            
                          Konak/İZMİR 
                         (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 

  
 I. BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI 

 
 II. ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ BAKANLIĞI GENELGESİ 

DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIŞI GÖREVLENDİRMELERE İLİŞKİN 
BİLGİLENDİRMELER 
 

 1. Konrad-Adenauer Stiftung Vakfı, Güney Akdeniz Siyasi Diyaloğu Bölgesel Programı (KAS 
PolDiMed) ve üyesi olduğumuz Akdeniz Kentler Birliği (MedCities) iş birliğiyle, 04-06 Ekim 2023 
tarihlerinde Fas'ın Tanca Kentinde düzenlenen "Akdeniz'deki Kıyı Şehirleri: Liman ve Şehir 
Etkileşimleri için Yönetim Stratejileri Forumu"na Başkanımız Sayın Tunç SOYER davet edilmiş, 
Forum; liman yetkilileri ile yerel yönetimler için etkili ve sürdürülebilir yönetişim modellerini 
tartışmanın yanı sıra liman-kent ilişkilerinde aktif olarak yer alan Akdeniz Belediyeleri, liman yetkilileri 
ve uluslararası kurumlar arasında deneyim alışverişinde bulunmak için bir platform oluşturmak 
amaçlarıyla düzenlenmiş olup; bu kapsamda söz konusu foruma Belediyemizi temsilen 22/09/2023 
tarihli ve 1552017 sayılı Başkanlık Oluru doğrultusunda Dış İlişkiler Şube Müdürlüğü'nde görev yapan 
İZELMAN A.Ş. personeli Erhan AYAZ 04-08 Ekim 2023 tarihlerinde görevli izinli olarak 
görevlendirilmiştir. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz olunur. Mustafa ÖZUSLU İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkan Vekili. (Dış İlişkiler ve Turizm Dai.Bşk.E.1581956) 
 

 2. 25-26 Eylül 2023 tarihlerinde Edindurg İskoçya-Birleşik Krallıkta düzenlenen ''The 8th International 
ICARD Conference 2023'' 8. Uluslararası ICARD Konferansı ve Londra ve Oxford İngiltere-Birleşik 
Krallıkta sürdürülebilir yapı teknik gezi ve incelemelerde bulunmak üzere Proje Tasarım ve Geliştirme 
Şube Müdürü Mimar Ebru KANDİLCİ KÖRAN ve Proje Tasarım ve Geliştirme Şube Müdürlüğü 
personeli Mimar Duygu ARAL katılım sağlamış ve söz konusu program dâhilinde 24/09/2023-
30/09/2023 tarihlerinde görevli-izinli sayılarak adı geçen personellerin uçakla gidiş-dönüş ulaşım, 
şehirler arası ve şehir içi ulaşım, konaklama, iaşe, müze, konferans ve teknik gezi katılım ücretleri ve 
diğer tüm giderlerin (yurtdışı vize sağlık sigortası, yurtdışı geçerli PCR test, vize, yurtdışı çıkış harcı 
ücretleri vb.) Proje Tasarım ve Geliştirme Şube Müdürlüğünün Yurtdışı Geçici Görev Yollukları 
Harcama Kaleminden karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz olunur. Mustafa ÖZUSLU İzmir 
Büyükşehir Belediye Başkan Vekili. (Etüd ve Projeler.Dai.Bşk.E.1581431) 
 

 III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 

 1. Ulaşım Dairesi Başkanlığı tarafından hazırlanan “Ulaşım Dairesi Başkanlığı Çalışma Usul ve Esasları 
Hakkında Yönetmelik Taslağı”nın görüşülmesi. (Ulaşım Dai.Bşk.E.1585172) 
 

 2. Buca ilçesi, Kocatepe Mahallesi, 50117 ada, 28 no’lu parselde kayıtlı 184,00 m² alanlı taşınmazın 
Belediyemize ait 35/184 (35,00 m²) hissenin diğer hissedarlar adına satışının yapılması hususunun 
görüşülmesi. (Emlak Yönetimi Dai.Bşk.E.1580903) 
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 3. İzmir Büyükşehir Belediyesi ile BASTET Sokak Hayvan Hakları Koruma Derneği arasında 
imzalanmak üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu Protokolün 
imzalanması için Büyükşehir Belediye Başkanına yetkisi verilmesi hususlarının görüşülmesi. (Çevre 
Koruma ve Kontrol Dai.Bşk.E.1585520) 
 

 4. Öğrencilerin Geçici Bakımevleri İşleyişi ve Yönetimi İle Yapılan Uygulamalar Kapsamında Mesleki 
Tecrübe Kazanmalarına Yönelik İş Birliği Protokolü yapılması planlanmakta olup, İzmir Büyükşehir 
Belediyesi ile Aydın Adnan Menderes Üniversitesi Veteriner Fakültesi arasında imzalanmak üzere 
hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün kabulü ile söz konusu protokolün imzalanması için 
Büyükşehir Belediye Başkanına yetkisi verilmesi hususlarının görüşülmesi. (Çevre Koruma ve Kontrol 
Dai.Bşk.E.1577240) 
 

 5. İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dairesi Başkanlığına bağlı Kent Temizliği Şube Müdürlüğünün talebi 
olan 15 adet 4000-6000 litre kapasiteli Basınçlı Yol Yıkama Aracı satın alınması ile söz konusu araçların 
Makine İkmal Şube Müdürlüğünün Kara Taşıtı Alımları Bütçe kodundan karşılanması ve 2023 Yılı        
T-Cetveline eklenmesi hususlarının görüşülmesi. (Makine İkmal Bakım ve Onarım Dai.Bşk.E.1582937) 
 

 6. Karabağlar Belediye Meclisinin; Karabağlar Belediyesi Müdürlüklerinin 2023 Mali Yılı Bütçelerinde 
yer alan ve önerge eki listede belirtilen bütçe tertiplerine, yine önerge eki listede yer alan ve yıl sonuna 
kadar kullanılmayacağı anlaşılan bütçe tertiplerinden toplam 71.000.000,00-TL aktarmanın yapılmasına 
yönelik, 06/10/2023 tarihli ve 122 sayılı Kararının görüşülmesi. (Yazı İşleri ve Kararlar 
Dai.Bşk.E.1584933) 
 

 7. Buca Belediye Meclisinin 02/08/2023 tarihli ve 77 sayılı Kararı ile uygun görülen; Adatepe Mahallesi, 
5073 ada, 3 numaralı parselin kuzeyinde bulunan Park Alanında 8.00 m x 5.00 m ölçülerinde Trafo Alanı 
belirlenmesine yönelik, 1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik 
Dai.Bşk.E.1583299) 
 

 8. Seferihisar Belediye Meclisinin 07/03/2023 tarihli ve 04-36 sayılı Kararı ile uygun görülen;  
Doğanbey Mahallesi, 6116 ada, 1 parselde bulunan Akaryakıt ve LPG Servis İstasyonuna ilişkin, 
akaryakıt kanopileri çekme mesafeleri ile ilgili plan notu ilavesi amaçlı 1/1000 ölçekli Uygulama İmar 
Plan Değişikliği önerisi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1583120) 
 

 9.  Menderes Belediye Meclisinin; Değirmendere Mahallesinin Kırsal Mahalle olarak kabul edilmesine 
yönelik,  06/09/2023 tarihli ve 106 sayılı Kararının görüşülmesi. (İmar ve Şehircilik Dai.Bşk.E.1581623) 
 

 IV. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 1. Balıkesir Eğitim Kültür ve Sosyal Dayanışma Derneğine ait dilekçeye konu; Bayraklı ilçesi, Tepekule 
Mahallesi Yüzbaşı İbrahim Hakkı Caddesinde önerge ekinde yer alan krokide belirtilen yeşil alana 
“Havranlı Seyit Onbaşı” isminin verilmesinin; “2407 ada, 45 no’lu parsele yapılacak parka ‘Çanakkale 
Kahramanı Havranlı Seyit Onbaşı’ isminin verilmesi” şeklindeki görüş doğrultusunda değişiklikle 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Hukuk Komisyonu Raporu. (Park ve Bahçeler 
Dai.Bşk.E.1541156) 
 

 2. İzmir Büyükşehir Belediyesi Kültür ve Sanat Şube Müdürlüğümüzce; Türkiye Fotoğraf Sanatı 
Federasyonu (TFSF) desteği ile Cumhuriyet'imizin 100. Yılı kapsamında İzmir'deki coşkuyu fotoğraf 
kareleriyle ölümsüzleştirmek amacıyla düzenlenmesi planlanan ''İzmir'de Cumhuriyet'in 100. Yıl 
Coşkusu'' adlı Ulusal Fotoğraf Yarışması kapsamında önerge ekinde sunulan şartnamede, Jüri Üyeleri ve 
Raportör ile yarışma sonuçlanana kadar, yarışmayla ilgili olarak gerçekleştirilecek toplantılar için önerge 
eki listede isimleri bulunan katılımcıların ulaşım, konaklama, yemek ve coffee break giderlerinin Kültür 
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ve Sanat Şube Müdürlüğünün Temsil, Ağırlama, Tören, Fuar, Organizasyon Giderleri tertibinden 
karşılanması; jüri üyeleri ve sekreteryaya ödenecek ücretler için Kültür ve Sanat Şube Müdürlüğünün 
Etüd - Proje Bilirkişi Ekspertiz bütçe tertibinden ödenmesi ayrıca yarışma sonucu verilecek ödüllerin 
Kültür ve Sanat Şube Müdürlüğünün Ödül, İkramiye ve Benzeri Ödemeler tertibinden, Türkiye Fotoğraf 
Sanatı Federasyonu Yarışma Onay ve Hizmet Katılım Bedelinin Diğer Hizmet Alımları bütçe kodundan 
net olarak ödenmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Eğitim, Kültür, 
Gençlik ve Spor Komisyonları Raporu. (Kültür ve Sanat Dai. Bşk.E.1572814) 
 

 3. 2023 Mali Yılı Bütçesinin bazı kodlarında ödeneklerin yeterli gelmeyeceği anlaşılmış olup, 2023 Yılı 
Bütçesinin tertipleri arasında aktarma yapılmasının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve 
Bütçe Komisyonu Raporu. (Mali Hizmetler Dai.Bşk.E.1570526) 
 

 4. Büyükşehir Belediyemizin bağlı kuruluşu olan İzmir Su ve Kanalizasyon İdaresi (İZSU) Genel 
Müdürlüğünün İller Bankası A.Ş.'den kullanacağı, yatırım ve diğer harcamalarda kullanılmak üzere yurt 
içi borçlanmaları için toplam 350.000.000,00-TL (faiz hariç) tutarına kadar gayri nakdi kredi 
kullanılmasına, krediye ilişkin düzenlenen kredi sözleşmelerinden kaynaklanan her türlü ödeme 
yükümlülüğünü sözleşme hükümleri çerçevesinde yerine getirememesi ve/veya kredi teminatlarının 
yetersiz kalması hâlinde Büyükşehir Belediyemizin Hazine ve Maliye Bakanlığınca ve/veya Banka 
tarafından dağıtılan yasal paylarının mevzuattan kaynaklanan herhangi bir kesinti oranına bağlı 
kalmaksızın tamamının garanti olarak gösterilmesine ve konuya ilişkin her türlü iş ve işlemlerin 
yürütülmesi için İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'e yetki verilmesinin 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Satınalma Dai. Bşk. 
E.1573464) 
 

 5. Finansmanı Dünya Bankası (DB) kaynaklarından karşılanan ve İller Bankası A.Ş (bundan sonra 
"Banka" olarak anılacaktır) tarafından yürütülen "Türkiye Deprem, Sel ve Yangın Acil İmar Projesi" 
kapsamında, Bankanın bağlı İdaremiz olan İZSU Genel Müdürlüğüne "Türkiye Deprem, Sel ve Yangın 
Acil İmar Projesi" için kullandıracak olduğu 110.000.000,00 Avro tutarındaki krediye ilişkin Alt Kredi 
Anlaşmasını müşterek borçlu ve müteselsil kefil sıfatı ile imzalamaya, Banka ve Hazine ve Maliye 
Bakanlığınca dağıtılan yasal paylarımızın mevzuattan kaynaklanan herhangi bir kesinti oranına bağlı 
kalmaksızın tamamının Belediyemizce müşterek borçlu ve müteselsil kefil olunan Alt Kredi Anlaşması 
ile kullandırılacak kredinin teminatı olarak gösterilmesine, Krediye konu proje ile ilgili Belediyenin her 
türlü hak ve alacaklarını Bankaya terhin ve temlik etmeye, Belediyeye ait her türlü ticari işletmeyi 
Bankaya rehin vermeye, Bankanın mevcut mevzuatı ve bunda meydana gelebilecek her türlü değişiklik 
çerçevesinde, krediye konu işle ilgili her türlü işlemi yapmaya ve eksik işleri tamamlamaya, Bağlı 
İdaremiz olan İZSU Genel Müdürlüğünce Bankadan 110.000.000,00 Avro tutarında kredi alınmasıyla 
ilgili Alt Kredi Anlaşması ve ekleri ile diğer gerekli belgeleri müşterek borçlu ve müteselsil kefil sıfatı 
ile imzalamaya ve kredinin kullanılması ve kredi için her türlü iş ve işlemleri müşterek borçlu ve 
müteselsil kefil sıfatı ile yapmaya, İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'in yetkili 
kılınmasının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Satınalma 
Dai.Bşk.E.1575865) 
 

 6. Finansmanı Dünya Bankası (DB) tarafından karşılanan ve İller Bankası A.Ş. (bundan sonra "Banka" 
olarak anılacaktır) tarafından yürütülen "Türkiye Deprem, Sel ve Yangın Acil İmar Projesi" kapsamında, 
Bankanın Belediyemize Türkiye Deprem, Sel ve Yangın Acil İmar Projesi'nin yapım işi için 
kullandırılacak olduğu 20.000.000,00 Avro tutarındaki krediye ilişkin Alt Kredi Anlaşması ve eklerini 
imzalamaya, Belediyemiz proje gelirlerinin, Alt Kredi Anlaşması ile kullandırılacak kredinin teminatı 
olarak gösterilmesine, teminata konu proje gelirlerinin yetmemesi hâlinde, Belediyenin diğer gelirlerinin 
de Alt Kredi Anlaşması ile kullandırılacak kredinin teminatı olarak gösterilmesine, söz konusu gelirlerin 
yetmemesi durumunda Banka ve Hazine ve Maliye Bakanlığı'nca dağıtılan yasal paylarımızın 
mevzuattan kaynaklanan herhangi bir kesinti oranına bağlı kalmaksızın tamamının teminat olarak 
gösterilmesine, her türlü vergi, resim, harç ve giderleri Belediyemizce karşılanmak üzere, Belediyemiz 
adına; Bankaca belirlenecek ticari bankanın Belediyemiz yöresinde bulunan şubesinde Teminat Hesabı 
açılması için gerekli belgeleri imzalamaya ve Belediyemiz adına proje gelirlerinin Teminat Hesabına 
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aktarılmasına, söz konusu Teminat Hesabına Banka lehine 1. derece ve 1. sırada ve süresiz olarak rehin 
tesis edilmesi için gerekli evrakı imzalamaya, proje gelirlerinin tahsilatlarını yapan bankalara 
Belediyemiz gelirlerinin Teminat Hesabına düzenli aktarımının sağlanması için Muvafakatname 
vermeye ve proje gelirlerinin Belediyemizce tahsil edilen kısmına ait muhasebe hesapları altında 
Teminat Hesabına aktarılmak üzere detay hesapların açılmasına, bu amaca uygun olarak Belediyeyi borç 
altına sokabilecek her türlü sözleşmeyi ve evrakı imzalamaya, gösterilen teminatların kredi geri 
ödemesinde yetersiz kalması halinde, Belediyemiz mülkiyetindeki her türlü menkul ve gayrimenkulü 
Bankaya rehin etmeye ve ipotek vermeye, Krediye teminat gösterilen gelirler kaldırılır veya veriliş şekli 
değiştirilirse, krediden kaynaklanacak geri ödemelerin, her ne ad altında olursa olsun, bu gelirlerin 
yerine konulacak gelir ve menfaatler ile kanun gereğince dağıtılan payların mevzuattan kaynaklanan 
herhangi bir kesinti oranına bakılmaksızın tamamından tahsil edilerek yapılması konusunda Bankaya 
yetki verilmesine, Krediye konu proje ile ilgili Belediyenin her türlü hak ve alacaklarını Bankaya terhin 
ve temlik etmeye, Belediyeye ait her türlü ticari işletmeyi Bankaya rehin vermeye, Bankanın mevcut 
mevzuatı ve bunda meydana gelebilecek her türlü değişiklik çerçevesinde, krediye konu işle ilgili her 
türlü işlemi yapmaya ve eksik işleri tamamlamaya, bahsi geçen tespit ve kabul edilen esas ve şartlara 
göre Belediyemizce Banka'dan 20.000.000,00 Avro tutarında kredi alınmasıyla ilgili Alt Kredi Anlaşması 
ve ekleri ile diğer gerekli belgeleri imzalamaya, kredinin teminatı olarak gösterilmesi kabul edilmiş olan 
proje gelirlerinin ve diğer gelirlerin teminat olarak gösterilmesine ilişkin iş ve işlemleri 
gerçekleştirmeye, gösterilen teminatların yetersiz kalması hâlinde diğer borçlandırıcı işlemleri yapmaya 
ve Teminat Hesabı oluşturulması, kredinin kullanılması ve kredi için her türlü iş ve işlemleri yapmaya 
İzmir Büyükşehir Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER'in yetkili kılınmasının oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Satınalma Dai. Bşk. E.1575624) 
 

 7.  Sosyal Projeler Dairesi Başkanlığına bağlı Çocuk Belediyesi Şube Müdürlüğünün çalışmalarına esas 
olmak üzere, İzmir Büyükşehir Belediyesi ile Anne Çocuk Eğitim Vakfı (AÇEV) arasında imzalanmak 
üzere hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve 
Bütçe – Hukuk – Sosyal Hizmetler – Aile ve Çocuk – Toplumsal Cinsiyet Eşitliği – Engelsiz İzmir 
Komisyonları Raporu. (Sosyal Projeler Dai. Bşk. E.1541909) 
 

 8. Ufuk Avrupa - Araştırma ve Yenilik Çerçeve Programı (2021-2027) kapsamında; hassas biyolojik 
çeşitliliğe sahip ve kültürel açıdan farklılıkların bulunduğu Akdeniz Bölgesi'nde iklim değişikliğinin 
etkilerine karşı dayanıklılığın geliştirilmesi, doğa temelli çözümler değer zincirindeki aktörlere destek 
sağlanması, dijital altyapı ile vatandaş katılımının ve kapasite geliştirmenin artırılmasını hedefleyen 
Akdeniz Bölgesinde İklim Uyumu ve Dirençliliği Gösterimi (CARDIMED) Projesi hibe almaya hak 
kazanmış olup,  söz konusu Projenin amaç ve hedefleri doğrultusunda yapılacak olan iş ve işlemlerin 
ilgili birimlerimizce yürütülmesi ve Büyükşehir Belediyemizi temsilen İzmir Büyükşehir Belediye 
Başkanı Sayın Mustafa Tunç SOYER adına Genel Sekreter Yardımcısı Şükran NURLU'ya projeye 
ilişkin sözleşme ve diğer tüm belgeleri imzalamaya yetki verilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna 
ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk – İklim Değişikliği ve Uyum Komisyonları Raporu. (İklim Değişikliği ve 
Sıfır Atık Dai.Bşk.E.1481653) 
 

 9. Geri dönüşüm agregalarının beton içerisinde yeniden değerlendirilmesini sağlayacak kimyasal 
çözümlerin geliştirilerek, daha az çimento ve doğal agrega tüketilmesiyle birlikte doğanın korunmasını, 
atık yıkıntılarının nihai beton ürünlerine dönüşümü ile geri kazanılmasını sağlamak için taraflar arasında 
kurulacak iş birliği (proje) kapsamında tarafların hak ve yükümlülüklerinin belirlenmesine ilişkin 
SAYEM Çağrısı ve ilgili mevzuatı olan 01/10/2018 yürürlük tarihli Yenilik Destek Programları 
Uygulama Esasları Yönergesi kapsamında TÜBİTAK TEYDEB Sanayi Yenilik Ağ Mekanizmaları 
(SAYEM) Programı İş Birliği Sözleşmesinin kabulü ile söz konusu sözleşmenin imzalanması için 
Büyükşehir Belediye Başkanına yetki verilmesi hususlarının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin 
Plan ve Bütçe – Hukuk – Çevre ve Sağlık Komisyonları Raporu. (İklim Değişikliği ve Sıfır Atık 
Dai.Bşk.E.1563593) 
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 10. ESHOT Genel Müdürlüğünce yapılan Personel Hizmeti Alımı Sözleşmeleri kapsamında 2023 Yılı 
Hakediş Ödemeleri için ayrılan bütçe ödenekleri, bu kapsamda çalıştırılan şirket personelinin tabi olduğu 
toplu iş sözleşmeleriyle elde ettikleri kazanımlar ve öngörülemeyen oranlarda gerçekleşen enflasyon 
nedeniyle yetersiz kalmış olup; Önerge ekinde yer alan tabloda karşılık olarak gösterilen bütçe 
tertiplerinden toplam 243.000.000,00-TL tutarın Diğer Hizmet Alımları Bütçe Tertibine aktarma 
yapılmasının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (ESHOT-
Mali Hizmetler Dai.Bşk.E.162149/E.1570712) 
 

 11. ESHOT Genel Müdürlüğünce yapılan personel hizmeti alımı sözleşmeleri kapsamında 2023 Yılı 
Hakediş Ödemeleri için ayrılan bütçe ödenekleri, bu kapsamda çalıştırılan şirket personelinin tabi olduğu 
toplu iş sözleşmeleriyle elde ettikleri kazanımlar ve öngörülemeyen oranlarda gerçekleşen enflasyon 
nedeniyle yetersiz kalmış olup; İdaremizin görev ve hizmetlerinin kesintisiz olarak yerine getirilebilmesi 
için, diğer hizmet alımları tertibine ek ödenek verilmesi ihtiyacı doğduğundan Önerge ekinde yer alan 
tabloda karşılık olarak gösterilen gelir kaynağı toplamı 476.000.000,00-TL tutarında ek ödenek 
verilmesinin oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (ESHOT-Mali 
Hizmetler Dai.Bşk.E.162143/E.1570700) 
 

 12. 17/10/2023 tarihinde süresi sona erecek olan, mülkiyeti Belediyemize ait Konak ilçesi, Köprü 
Mahallesi, 6465 ada, 1 parselde bulunan, Çankaya Mahallesi Bahattin Tatış Sokak No:17 Konak/İZMİR 
adresli katlı otoparkın işletme hakkının, otoparktan elde edilen gelirin %30’u bedel ile (İşletme hakkı 
bedeli olan %30 üzerinden KDV’de ödenecektir.) 5 yıllığına İZELMAN A.Ş'ye devredilmesine yönelik 
hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe 
- Şirketler - Ulaşım Komisyonları Raporu. (Emlak Yönetimi Dai.Bşk.E.1541374) 
 

 13. Barbaros Mahallesi, 5307 Sokak No:66 Bornova/İZMİR adresindeki 1 adet ekmek satış büfesinin (9 
m²) işletme hakkının, 367,00-TL/Yıl+KDV bedel ile 5 yıllığına Grand Plaza Gıda Otelcilik ve Turizm 
İşletmeleri A.Ş’ye devredilmesine yönelik hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Şirketler Komisyonları Raporu. (Emlak Yönetimi 
Dai.Bşk.E.1574147) 
 

 14. Atatürk Mahallesi, 8809/17 Sokak No:20/5 Çiğli/İZMİR adresindeki 1 adet ekmek satış büfesinin (6 
m²) işletme hakkının, 412,00-TL/Yıl+KDV bedel ile 5 yıllığına Grand Plaza Gıda Otelcilik ve Turizm 
İşletmeleri A.Ş’ye devredilmesine yönelik hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Şirketler Komisyonları Raporu. (Emlak Yönetimi 
Dai.Bşk.E.1568896) 
 

 15. Gazi Mahallesi, 28/25 Sokak No:25/1 Gaziemir/İZMİR adresindeki 1 adet ekmek satış büfesinin (12 
m²) işletme hakkının, 486,00-TL/Yıl+KDV bedel ile 5 yıllığına Grand Plaza Gıda Otelcilik ve Turizm 
İşletmeleri A.Ş’ye devredilmesine  yönelik hazırlanan ve önerge ekinde yer alan Protokolün oybirliği ile 
uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Şirketler Komisyonları Raporu. (Emlak Yönetimi 
Dai.Bşk.E.1572735) 
 

 16. İzmir Büyükşehir Belediyesi sınırları içerisinde yaşanan nüfus artışı, kent genelinde gerçekleştirilen 
eğitim tesisi ve sanayi yatırımları, bu doğrultuda yaşanan istihdam ve öğrenci artışı ile paralel olarak 
kent genelindeki yolculuk sayısının da artış göstermesi nedeniyle 08/08/2018 tarihli, 2018/596 no’lu 
UKOME Genel Kurul Kararı ile uygun görülen “İzmir Ulaşım Ana Planı (UPİ-2030)” çalışması 
kapsamında alınan kararlar, nüfus projeksiyonları, imar planı verileri ve 2030 yılı projeksiyonu 
doğrultusunda oluşturulan ulaşım modeli kalibrasyonu verileri dikkate alınarak hazırlanan “Kent Geneli 
Servis Araçları İhtiyaç Tespit Raporu” doğrultusunda, İzmir Büyükşehir Belediyesi sınırları içerisindeki 
‘’S’’ Plakalı araç sayısının ilk etapta 400 adet artırılmasına 23/03/2021 tarihli, 2021/144 no’lu UKOME 
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Genel Kurul Kararı ile karar verilmiş olup, 12/07/2023 tarihli, 05.725 sayılı Meclis Kararı ile söz konusu 
artırılma ihalesinin 10 yıllık kiralama yöntemiyle yapılmasına karar verildiğinden, 03/08/2023 tarihli, 
01.863 sayılı Encümen Kararı ile söz konusu ihalenin “Kapalı Teklif Usulü” yöntemiyle ‘’1.600.000,00-
TL+KDV’’ Muhammen Bedel ile 400 adet “Servis” plakası kiralanmasına karar verilmiş olup; bu 
kapsamda  ihale ile ‘’Servis’’ plakası kiralanmasına hak kazanan özel/tüzel kişilere (08/09/2023 tarihli, 
2023/654 No’lu UKOME Genel Kurul Kararı kapsamında belirlenen, Belediyemize tahsis edilen 35 SM 
0001 – 35 SM 9999 seriden plaka tescil edilen taşımacılar) “İZBB Servis Araçları Yönergesi” 
kapsamında “Çalışma İzin Belgesi” (Ruhsat) düzenlenebilmesi için 2023 yılı Müdürlüğümüz “Gelir 
Tarifesi”nde yer alan “S Plakalı Servis Aracı Çalışma Ruhsatı ve Servis İzin Belgesi Bedeli’’ ile “S 
Plakalı Servis Aracı Çalışma Ruhsatı ve Özel İzin Belgesi Bedeli” tarife isminde yer alan “S Plakalı” 
kısmının çıkartılarak mevcut tarife isimlerinin “Servis Aracı Çalışma Ruhsatı ve Servis İzin Belgesi 
Bedeli” ve “Servis Aracı Çalışma Ruhsatı ve Özel İzin Belgesi Bedeli’’ olarak güncellenmesinin 
oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Ulaşım – Esnaf ve Meslek Odaları 
Komisyonları Raporu. (Ulaşım Dai.Bşk.E.1554332) 
 

 17. Bergama İlçesinde UKOME Kararları ile yolcu taşıma hakkını elinde bulunduran araç sahiplerinin 
üyesi bulunduğu kooperatifler ile İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Dairesi Başkanlığı Ulaşım 
Koordinasyon Merkezi (UKOME) tarafından onaylanacak güzergâhlar ile sınırlı olmak üzere, İdarece 
oluşturulacak hatlar ile ilgili toplu taşıma hizmetlerini işletmesi, Elektronik Ücret Toplama Sistemine 
dâhil edilmesi, bilet gelirleri ve diğer gelirlerin Büyükşehir Belediyesi bütçesine aktarılması, bölge 
genelindeki mevcut hat yapıları, yolculuk sayıları ve toplu ulaşım ihtiyacı göz önüne alınarak hazırlanan 
iş planı çerçevesinde belirlenen km'ler üzerinden, İzmir Büyükşehir Belediyesi Ulaşım Dairesi 
Başkanlığınca Bergama ilçesi Kooperatifinden km bazlı ve Belediye Başkanlığımızın uygun göreceği 
süre ile yıllara sari olarak toplu taşıma hizmeti işletmesi ihalesi gerçekleştirilmesi ve sözleşmenin 
imzalanması hususlarının oybirliği ile uygun bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe – Hukuk – Ulaşım – 
Kooperatifler Komisyonları Raporu. (Ulaşım Dai.Bşk.E.1568814) 
 

 18. İklim Değişikliği ve Sıfır Atık Dairesi Başkanlığına bağlı Kent Temizliği Şube Müdürlüğünün talebi 
olan 56 (ellialtı) adet 4 m3 Yol Süpürme Aracının, 1 (bir) adet Oto Kurtarıcı Çekici Kamyonun (Kayar 
Kasa) ve Zabıta Dairesi Başkanlığına bağlı Zabıta Trafik Şube Müdürlüğünün talebi olan 1 (bir) adet Oto 
Kurtarıcı Çekici Kamyonun ile Makine İşletme Şube Müdürlüğümüzün talebi olan 1 (bir) adet Oto 
Kurtarıcı Çekici Kamyonun (Kayar Kasa) Makine İkmal Şube Müdürlüğümüzün 856.06.1.4.01 Kara 
Taşıtı Alımları bütçe kodundan satın alınması ve 2023 Yılı T-Cetveline eklenmesinin oybirliği ile uygun 
bulunduğuna ilişkin Plan ve Bütçe Komisyonu Raporu. (Makine İkmal Bakım ve Onarım Dai. Bşk. 
E.1523689) 
 

 V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
 

 VI. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
 

 VII. ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
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2. BÖLÜM 

 2023 YILI EKİM AYI II. BİRLEŞİMİ TOPLANTI TUTANAĞI 

 
Tutanak No   : 97509404-301.04-10/2                                       Toplantı Tarihi   : 11/10/2023  
Toplantı Yeri : İzmir Kültürpark Fuar Alanı 4 No’lu Hol                  Toplantı Saati    : 18.00             
                          Konak/İZMİR 
                         (İzmir Büyükşehir Belediyesi Meclis Toplantı Salonu) 
 

TOPLANTIDA HAZIR OLANLAR: Mustafa ÖZUSLU, Taner KAZANOĞLU, Serkan KALMAZ, 
İlhan DAL, Fikret AKTAŞ, Mümtaz RODOS, Ceyhan KAYHAN, İbrahim Ulaş POLAT, Bahar 
GÜRSUL, Hüseyin ÜNAL, Yahya YILDIZ, Ali Emrah KARAMUSTAFAOĞLU, Erhan UZUNOĞLU, 
Cenap BÖRÜHAN, Asker GÜNEŞ, Saadet ÇAĞLIN,  Mehmet Atilla BAYSAK, Birgül SURAL ÜNER, 
Murat AYDIN, Nilüfer BAKOĞLU AŞIK, Serdar SANDAL, İsmail SARI, Yeşim TEKOĞLU, Gamze 
Gül ÇAMUR, İrfan ÖNAL, Ali Rıza KÖÇER, Burhan Suat ÇAĞLAYAN, Ali GÜL, Deniz BEKTAŞ, 
Ömer ŞENTÜRK, Özkan YILDIZ, Sıla İLGİ AKKAŞ, Sultan İPEKLİ AKSOY, Ali YILMAZ, Çağlar 
GÜLEZ, Halil ARDA, Necati KIRMAZ, İzel ZENGİNOBUZ, İlhan ÖZKÖSE, Ufuk AYKOL, Özay 
KAPTAN, Mustafa GERÇEK, Nazan DÖNMEZ, Rıdvan KARAKAYALI, Musa ÖZCAN, Fatma 
EKİCİOĞLU, Gürsel RÜZGAR, Halil ÇULHAOĞLU, Mehmet Onur Başar ÜÇKAN, Şerif SÜRÜCÜ, 
Ufuk YÖRÜK, Murat CİHAN, Bülent KÖKLÜ, Dolunay BAYER, İbrahim Halil KILIÇ, Memet 
MALTEPE, Fikriye ARSLAN, Ayhan KAYA, Hüsniye YILDIRIM, Hasan KORKMAZ, Berkhan 
PARLAK, Sefer TOPÇU, Aybars YILDIRIM, Fayıka ÖNER, Şükrü SÜREROĞLU, Hasan UYSAL, 
Raşit DİRİM, Hakan BARÇIN, Alp ATAY, Özan PARLAR, Zeynep Ferda DEMİRBAŞ, Refik SÜREN, 
Raife KARABATAK, Mustafa SOLMAZ, Burçin Kevser SEVİL, İsa NEZİR, Mustafa Alper GÜLDALI, 
Fırat EROĞLU, Selma KISA, Hakan YILDIZ, Hıdır ALPTEKİN, Ahmet Uğur BARAN, Özgür HIZAL, 
Osman SAĞLAM, Hüsnü BOZTEPE, Ali GÖNEN, Şevket HASIRCI, Murat ÖNCEL, Okan BİLDİRİCİ, 
Çile ÖZKUL, Ayşegül ALTUĞ, Ayşegül DURAN TÜRKER, Mehmet PINAR, Erhan ÇALIŞKAN, 
Barış BÜKÜLMEZ, Semih YALIN, Erol ÇOMAK, Ümit CİNGÖZ, İsmail EKEROĞLU, Ertuğrul 
AKGÜN, Sema YEŞİLÇİMEN,  Hakan ERTANE, Fikret MISIRLI, Kemal SEVİNÇ, Halil AKBULUT, 
Salih Atakan DURAN, Halil Doğukan EROĞLU, Cüneyt UMUTLU, Turgut PINAR, Nezih ÖZUYAR, 
Hasan ÜNAL, İbrahim ÖZKARA, Alpaslan KOPARAL 

 
TOPLANTIYA KATILAMAYANLAR: Mustafa Tunç SOYER, Erhan KILIÇ, Muhittin SELVİTOPU, 
Mustafa Şafak BARAN, Mustafa İDUĞ, Abdül BATUR, Şamil Sinan AN, Cemil TUGAY, Cindi Can 
POLAT, Selim Utku GÜMRÜKÇÜ, Sabahattin UÇAR, Mithat TEKİN, Emin AKSOY, Mehmet ERİŞ, 
Mehmet TÜRKMEN, Muharrem BAYRAKTAR, Ali BOR, Oğuzhan ÖZŞAHİN, Erkan ÖZKAN 
(Menderes Belediye Başkan Vekili), Mustafa KAYALAR, Fatma ÇALKAYA, Seda ÖZTÜRE, İsmet 
ORHAN, Ertan CERTEL, Ali ENGİN, Onur YİĞİT, Adil KIRGÖZ, İsmail YETİŞKİN, Muammer 
Ekrem ORAN, Filiz CERİTOĞLU SENGEL, Nuri CAFEROĞLU, Fatih GÜRBÜZ, Özdem Mustafa 
İNCE, Kazım ÇAM, Ahmet İNANLI, Feridun YILMAZLAR, Sevgi KANDEMİR, İlkay GİRGİN 
ERDOĞAN, Fatih TAŞTAN, Özgür Erman ÇAĞLAR, Göksel DİNÇER, Aydın PEHLİVAN (Menemen 
Belediye Başkan Vekili), Yusuf DEMİRCİOĞLU, Metin YAŞAR, Galip ATAR, Hakan KOŞTU, Aşkın 
UYAR, Orçun ERSEZGİN, Mümin BAYRAM, Ali AYYILDIZ, Saliha ÖZÇINAR, Uğur DEMİREZEN, 
Sadık DOĞRUER, İlhan AVCI, Tarkan Fikret ÇALIK, Sedat SARI, Serkan ACAR, Hakan ŞİMŞEK, Eda 
KILIÇ, Nafiz KÜKLER, Serdar AKSOY, Alpaslan BİLEN, Mustafa GÖZLET (Urla Belediye Başkan 
Vekili) 
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I.BAŞKAN TARAFINDAN MECLİSİN AÇILIŞI:  
MECLİS BAŞKANI: Sayın Meclis Üyeleri, İzmir Büyükşehir Belediyesi 2023 Yılı Ekim Ayı Olağan 
Meclis Toplantısının II. Birleşimi açıyorum. Toplantı yeter sayımız mevcuttur. Şimdi Gündem’in 
başlıklarına geçiyoruz. Meclisin bilgilendirileceği iki maddemiz var. Önce o bilgilendirmeleri yapalım, 
sonra… Bir şey mi var acaba arkadaşlar? Evet, bir bilgilendirme yapalım. 
 
II. ÇEVRE, ŞEHİRCİLİK VE İKLİM DEĞİŞİKLİĞİ BAKANLIĞI GENELGESİ 
DOĞRULTUSUNDA YAPILAN YURT DIŞI GÖREVLENDİRMELERE İLİŞKİN 
BİLGİLENDİRMELER 
DİVAN KÂTİBİ: Konrad-Adenauer Stiftung Vakfı, Güney Akdeniz Siyasi Diyaloğu Bölgesel Programı 
(KAS PolDiMed) ve üyesi olduğumuz Akdeniz Kentler Birliği (MedCities) iş birliğiyle, 04-06 Ekim 
2023 tarihlerinde Fas'ın Tanca Kentinde düzenlenen "Akdeniz'deki Kıyı Şehirleri: Liman ve Şehir 
Etkileşimleri için Yönetim Stratejileri Forumu"na Başkanımız Sayın Tunç SOYER davet edilmiş, 
Forum; liman yetkilileri ile yerel yönetimler için etkili ve sürdürülebilir yönetişim modellerini 
tartışmanın yanı sıra liman-kent ilişkilerinde aktif olarak yer alan Akdeniz Belediyeleri, liman 
yetkilileri ve uluslararası kurumlar arasında deneyim alışverişinde bulunmak için bir platform 
oluşturmak amaçlarıyla düzenlenmiş olup; bu kapsamda söz konusu foruma Belediyemizi temsilen 
22/09/2023 tarihli ve 1552017 sayılı Başkanlık Oluru doğrultusunda Dış İlişkiler Şube Müdürlüğü'nde 
görev yapan İZELMAN A.Ş. personeli Erhan AYAZ 04-08 Ekim 2023 tarihlerinde görevli izinli olarak 
görevlendirilmiştir. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz olunur. Mustafa ÖZUSLU İzmir Büyükşehir 
Belediye Başkan Vekili. (Dış İlişkiler ve Turizm Dai.Bşk.E.1581956) 
MECLİS BAŞKANI: Teşekkür ederiz. Diğer bilgilendirmeyi de yapalım. 
DİVAN KÂTİBİ: 25-26 Eylül 2023 tarihlerinde Edindurg İskoçya-Birleşik Krallıkta düzenlenen ''The 
8th International ICARD Conference 2023'' 8. Uluslararası ICARD Konferansı ve Londra ve Oxford 
İngiltere-Birleşik Krallıkta sürdürülebilir yapı teknik gezi ve incelemelerde bulunmak üzere Proje 
Tasarım ve Geliştirme Şube Müdürü Mimar Ebru KANDİLCİ KÖRAN ve Proje Tasarım ve Geliştirme 
Şube Müdürlüğü personeli Mimar Duygu ARAL katılım sağlamış ve söz konusu program dâhilinde 
24/09/2023-30/09/2023 tarihlerinde görevli-izinli sayılarak adı geçen personellerin uçakla gidiş-dönüş 
ulaşım, şehirler arası ve şehir içi ulaşım, konaklama, iaşe, müze, konferans ve teknik gezi katılım 
ücretleri ve diğer tüm giderlerin (yurtdışı vize sağlık sigortası, yurtdışı geçerli PCR test, vize, yurtdışı 
çıkış harcı ücretleri vb.) Proje Tasarım ve Geliştirme Şube Müdürlüğünün Yurtdışı Geçici Görev 
Yollukları Harcama Kaleminden karşılanmıştır. Sayın Meclisimizin bilgilerine arz olunur. Mustafa 
ÖZUSLU İzmir Büyükşehir Belediye Başkan Vekili. (Etüd ve Projeler.Dai.Bşk.E.1581431) 
MECLİS BAŞKANI: Peki, teşekkür ederim Bilgilendirmeler için. 
 
III. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN ÖNERGELERİN GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: Şimdi Gündemimizin  III. Başlığına geçeceğiz. 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım Gündem yayımlandı, Meclis Üyelerimize dağıtıldı, öncelikle 
madde başlıklarıyla görüşülüp oylanmasını öneriyoruz. 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, Gündemimizin madde başlıklarıyla görüşülüp oylanmasını 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 1? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Hukuk – Ulaşım Komisyonları. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar                     
1 no’lu Önergemizin Hukuk - Ulaşım Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; 
kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul etmiştir, 2? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Bütçe – Hukuk. 
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MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar                               
2 no’lu Önergemizin Plan ve Bütçe - Hukuk Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza 
sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul etmiştir, 3? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla, Bütçe – Hukuk – Sokak Hayvanları Komisyonları. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Arkadaşlar                     
3 no’lu Önergemizin acil kaydıyla Plan ve Bütçe - Hukuk - Sokak Hayvanlarını Koruma 
Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile 
kabul edilmiştir, 4? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Acil kaydıyla, Bütçe – Hukuk.  
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 4 no’lu Önergemizin acil 
kaydıyla Plan ve Bütçe - Hukuk Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul 
edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 5? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: 5 ve 6, acil kaydıyla Bütçe Komisyonu.             
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 5 ve 6 no’lu Önergelerimizin 
acil kaydıyla Plan ve Bütçe Komisyonumuza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 7? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İmar Komisyonu. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 7 no’lu Önergemizin İmar 
ve Bayındırlık Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? 
Oybirliği ile kabul edilmiştir, 8? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Beşli Komisyon. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 8 no’lu Önergemizin İmar 
ve Bayındırlık – Hukuk – Çevre ve Sağlık – Esnaf ve Meslek Odaları – Ulaşım Komisyonlarımıza 
havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir, 9? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: İmar – Hukuk Komisyonları. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? 9 no’lu Önergemizin İmar 
ve Bayındırlık - Hukuk Komisyonlarımıza havale edilmesini oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, 
etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir.  
 
IV. BAŞKANLIK MAKAMINCA GÜNDEME EKLENEN KOMİSYON RAPORLARININ 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: Şimdi IV. Gündem Başlığımız, Komisyon Raporlarının Görüşülmesi maddesi. 
Evet, 1? 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım Komisyonlarımıza 18 rapor gelmiş, hepsi de oybirliğiyle.                
1 ve 18 dâhil aradaki Komisyonlarla geldiği şekliyle oylanmasını öneriyoruz. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ? Sayın UMUTLU? Sayın SEVİNÇ? Değerli Meclis Üyeleri 
Gündemimizin IV. Başlığındaki Komisyon Raporlarının 1 no’lu Komisyon Raporu dâhil, 18 no’lu 
Komisyon Raporu dâhil aradaki tüm Komisyon Raporlarının Komisyonlarından geldiği şekilde 
oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir.  
 
V. TOPLANTIYA KATILAMAYAN MECLİS ÜYELERİNİN MAZERETLERİNİN 
GÖRÜŞÜLMESİ 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, Toplantımıza Katılamayan Meclis Üyelerimizin 
Mazeretlerinin kabulünü oylarınıza sunuyorum; kabul edenler, etmeyenler? Oybirliği ile kabul edilmiştir.  
SALONDAN: İmza föyü, İmza föyü… 
MECLİS BAŞKANI: Şimdi… İmza föyü dolaşıyor mu arkadaşlar?  
SALONDAN: Dolaşıyor Başkan’ım. 
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MECLİS BAŞKANI: Tamam, peki. 
 
VI. GÜNDEM DIŞI KONUŞMA TALEPLERİ 
MECLİS BAŞKANI: Şimdi, Değerli Arkadaşlar, Gündem Dışı Konuşma Talebi var mıdır? Evet, 
Değerli Arkadaşlar duyamıyorum.  
ÖZGÜR HIZAL: Çile Hanım… 
MECLİS BAŞKANI: Çile Hanım’ı gördüm onu ama sizi duyamıyorum… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, herhalde koltuğumda gözü var anladığım kadarıyla… Son 5 ay kala… 
MECLİS BAŞKANI: Çile Hanım, buyurun, buyurun, buyurun Değerli Kardeşim, buyurun, buyurun. 
ÇİLE ÖZKUL: Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyelerimiz… 
MECLİS BAŞKANI: Sayın Hatibi dinleyebilir miyiz arkadaşlar? Sayın Hatibi dinleyelim, lütfen. 
ÇİLE ÖZKUL: Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyelerimiz, kıymetli vaktinizi çok almayacağım ama… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam.  
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, Sayın Meclis Üyeleri, Değerli Arkadaşlar, Sayın Meclis 
Üyelerimiz, Sayın Meclis Üyelerimiz… Sayın Meclis Üyelerimiz ve Değerli Katılımcı Diğer 
Arkadaşlarımız, Sevgili Halkımız… Çile Hanım buyurun. 
ÇİLE ÖZKUL: Sayın Başkan, Kıymetli Meclis Üyelerimiz, Kıymetli Basın Mensupları, Sevgili 
İzmirliler, Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, biliyorsunuz çok yakın zamanda 
ülkemizde bir deprem yaşadık ve coğrafyamızı hâlâ tehdit eden deprem gerçeği ülkemizde devam 
etmekte. İlimizde ve ilçemizde bu noktada birtakım sıkıntıların var olduğunu sizlerle paylaşmak 
istiyorum. Son dönemde yaşanan depreme yönelik planlamamızı yapılan araştırmalar, planlaması yapılan 
araştırmalarda Kemalpaşa fayının aktif faylardan olduğu tespiti yapılmakta ve bu bizleri tedirgin 
etmektedir. Yerleşim yerinin buna yönelik çalışmalarının yapılmasını talep etmekteyiz. Bakanlığımız 
tarafından ön bir değerlendirme raporu merkezimizde yapılmıştı fakat detaylı olarak Büyükşehir 
Belediyemizin de bu işi takip etmesini istiyorum. Var olan deprem gerçeğini unutmadan bunun üzerine 
giderek Büyükşehir Belediyesinin de çalışmaları takip etmesini ve bu noktada da hassas davranmalarını 
istiyorum, teşekkür ederim. (1 dakika 49 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Sayın ÖZKUL’a çok teşekkür ederiz. Çok önemli bir konuyu Meclisimizin 
Gündemine getirdi Değerli Meclis Üyemiz. Suphi Bey de buradalar, kendileri de dinlediler. Ozan Bey de 
buradalar Genel Sekreter Yardımcımız. İlgili Daire Başkanlığımızı da bu konuda mutlaka 
bilgilendirmemiz gerekir. Kemalpaşa’yla ilgili bu uyarılarınız için teşekkür ederim. Aybars Bey buyurun 
efendim.  
AYBARS YILDIRIM: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis, ben de daha şirin bir konu için söz aldım, 
bugün burada olan tüm arkadaşlarımızı da ilgilendiren bir konu. Bugün Dünya Kız Çocukları Günü. Tüm 
İzmir Halkı adına Meclisimizde bütün Arkadaşlarımızın, Bürokrat Arkadaşlarımızın hepsi babasının kızı, 
o yüzden hepsinin de bu gününü kutlarız efendim. (21 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Peki, çok teşekkür ederim. Ben bilmiyordum bugün Dünya Kız Çocukları Günü 
olduğunu. Ben de bir kız babasıyım, o açıdan bunu öğrenmiş oldum, teşekkür ederim. Hüsnü Bey 
buyurun. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Baktım şimdi Meclisi kapatıverirsiniz. Evet, Değerli Arkadaşlar, hepinizi sevgiyle 
selamlıyorum. Bugün gerçekten de imza föyündeki daha imzalar bitmeden hemen hemen Gündem bitti, 
çok hızlı bir Meclis oldu. Ondan dolayı arkadaşlar da bizi bir 5 dakika, 10 dakika daha dinlerse seviniriz. 
Sayın Başkan, bugün Grup Başkan Vekilimizle konuşunca, bugün nasıl geçsin diye Gündemle ilgili var 
mı bir Gündem konuşmamız? Tabii ki bir Hakan Bey’in konuşması vardı. Bir de saat 14.30 gibi bir haber 
geldi, bu çöp alanıyla ilgili. Değerli Arkadaşlar, Pazartesi günkü Mecliste yine ben söyledim. Dedim ki; 
“Biz burada yıllardan beri 4,5 yıldır hemen hemen ne söylesek, ilk önce bunların doğru olmadığını ve 
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daha sonra da bunları kabul ettiğinizi defalarca gördük.” Şimdi bugün yine biz daha önce dedik, dedik ki; 
“Siz bu çöp alanını daha 15 yıl boyunca buraya çöp dökeceksiniz” ve siz de Belediye Başkanımız 
tarafında, Tunç SOYER Başkanımız tarafında “Hayır” dediler, biz buraya artık çöp dökmeyeceğiz. Sayın 
Başkan 2000… Pardon, 1992’de başlayan çöp alanının aslında 2010 yılında buranın artık vahşi 
depolamadan kurtarılıp ve alanın üst tarafı düzenlenerek, toprakla örtülerek ve oraya ağaç dikimleri 
yapılarak bir alan kazandırılacak diye bu yıllar öncesinden başlanan bir olay. Şimdi burada yine Sayın 
Profesör Doktor Candan GÖKÇEOĞLU bize bir sunum yapmış idi, 13/09/2022 tarihinde. Şimdi Sayın 
Başkan’ım, o bölümle ilgili… 
 

(HÜSNÜ BOZTEPE TARAFINDAN SESLİ VİDEO DİNLETİSİ YAPILIYOR...) 
 
HÜSNÜ BOZTEPE: Evet. 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) 
HÜSNÜ BOZTEPE: Nasıl? 
İRFAN ÖNAL: Bize bir yer verilmiyor. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Sayın Başkan... 
MECLİS BAŞKANI: Sizden… 
İRFAN ÖNAL: Çöp konulacak yer bulamıyoruz sayenizde… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Tabii ki ayrı konu… 
MECLİS BAŞKANI: Siz… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Tabii ki o ayrı konu… 
MECLİS BAŞKANI: Size söz vereceğim İrfan Bey. 
HÜSNÜ BOZTEPE:  Tabii, tabii ki o ayrı konu… 
MECLİS BAŞKANI: Söz vereceğim, söz vereceğim… 
HÜSNÜ BOZTEPE: O ayrı konu, o ayrı konu… Şimdi Sayın Başkan’ım… 
SALONDAN: Söz verebilirsiniz… 
HÜSNÜ BOZTEPE:  Şimdi Sayın Başkan’ım… Şimdi bugün ben üstümdeki bu kıyafetle bugün alana 
gittim. Şöyle…  
ÖZGÜR HIZAL: Bensiz gittin… 
HÜSNÜ BOZTEPE:  Ya Başkan’ım aniden gelişti. Şimdi lütfen alanı görünüz. Bakın burası neresi 
biliyor musunuz arkadaşlar? Tahmin ediyorum bu Meclis’te bizim AK Parti Grubunun dışında buraya 
giden arkadaşımız belki Çiğli Belediye Meclis Üyelerinden vardır belki de… 
MECLİS BAŞKANI: Ben gittim. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Siz de gitmişsiniz. Siz de gittiniz mi?  
MURAT AYDIN: Gittim. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Siz açılışa gittiniz… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Oraya gitmedik. Şimdi Sayın Başkan’ım, 
biliyorsunuz burada, bakın hâlâ şu an giriş var ya, o giriş… Biraz sonra burada kapıyı da şöyle 
gösterelim. Bakın, ana girişteki, girişteki hemen sol taraftaki boşluğa… 
MECLİS BAŞKANI: Evet. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Deve güreşlerinin yapıldığı alanda şu an bakın, buraya çöp dökülüyor. Ve şu an 
depolama alanı değil burası, depolama alanı yukarıda. Aşağıda bir alan bulunmuş, o alana şu an tırlarla 
çöpler geliyor, Biz orada bir 15-20 dakika, yarım saate yakın durduk ve yarım saat içinde benim 
gördüğüm kadarıyla 3-4 tane tır, 5 tane tır, büyük tırlar geldi, büyük tırlar geldi. Gerçekten de burada 
hepsini de videoya aldım ben. Şimdi arkadaşlar, siz ne istiyorsunuz bu Çiğli’den? Siz ne istiyorsunuz bu 
Harmandalı’dan? Daha önce söyledik burada, 15 yıl daha buraya kapatamayacaksınız. Şimdi yine 
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bakalım aynı hocanın… Şöyle... Sayın Başkan, şunlar tırlar, çöp dökülme alanı. Bugün saat 15.30-16.00 
gibi bu resimler çekildi. Yine aynı şekilde şöyle, çöpler burada atılıyor. Değerli Başkan’ım, şimdi İzmir 
Büyükşehir Belediyesi İZENERJİ A.Ş ile Hacettepe Üniversitesi arasında 4 Ağustos 2023 tarihinde… 
Deminki hocamız bunu da düzenlemiş yeniden. Yani demin konuştu ya hocamız, dinlediniz… 
“Danışmanlık sözleşme gereği hazırlanmıştır. 1 Ağustos 2022- 31 Temmuz 2023 tarihleri arasında bu 
raporu düzenleyen danışman aynı görevi yürütmüş, protokol gereği tarif edilen teknik hususa ilişkin 
gerekli zamanlarda raporunu hazırlanmıştır.”Şimdi buradaki devam ediyor, çok uzun bir rapor değil. 
Sayın Başkan, burada şunu söylüyor bu sefer; yahu yukarıya değil de aşağı taraflara. Oraları işte… Ki 
deve güreşi olduğu yerden de bahsediyor, oraya zaten asla dökülmez. Şu an tam da oraya çöp dökülüyor. 
Şimdi Değerli Arkadaşlar, Sevgili Başkan’ım, çok şey söylemek istiyorum ama hakikaten de ne 
diyeceğimi de bilemiyorum, kimseyi kırmak da istemiyorum. Bu gerçekten de orada yaşayan insanlara 
ihanettir. Bakın, inanın arada bir 30 – 40 metre falan var konutlar. Yani ben o videoyu çektiğim yerden, 
şöyle çektiğim yerden, şöyle döndüğü zaman, hemen hemen şu ana yol kadar konutlar var. Orada 
yüzlerce konut var, 7 – 8 katlı binalar var. Hemen dibinde, dibinde demin gösterdiğim resimdeki çöpler 
dökülüyor. Bakın o tepede değil ana girişte. Madem gittiniz biliyorsunuz o nizamiye girişinin hemen sol 
tarafı, bir… Ki burası aynı zamanda burasının Belediye’yle Milli Emlak arasında bir görüşme olup 
olmadığını da bilmiyoruz. Burada soruyorum; Milli Emlak’la herhangi bir görüşme yaptınız mı? Burayla 
ilgili, ki yerin bir kısmı Çiğli Belediyesi’ne terk edilmiş alan, bir kısmı oradaki özel mülkiyet ve burada 
şu an o özel mülkiyetin olduğu yerde yollar açılmış ve Milli Emlak’a ait olan, Hazine’ye ait olan yerde 
eğer ki görüşme yapılmışsa, yazışma olmuşsa buraya çöp dökmek için izin almışsa onu bilemem burada 
açıklamanızı istiyorum. Ama bizim araştırmalarımıza göre, bizim görüşlerimize göre herhangi böyle bir 
çalışma da yapılmamış. Şimdi burada 1 sene önce, 1 sene önce bunları söyleyen hocamız, bugün tam 
tersini, bambaşka bir şey söylüyor. Bu sefer diyor ki; “Yukarı dökmeyin.” diyor. “Yukarısı hakikaten 
de…” diyor, “Artık” diyor “Kaldırmıyor ama aşağıda…” diyor “Deve Güreşlerinin yapıldığı yere de 
dökebilirsiniz.” Yeni rapor da bu rapor da yeni yapılmış. Değerli Arkadaşlar, lütfen bu konuyla ilgili hem 
Meclise, hem İzmirlilere ve özellikle de Çiğli halkına bir şeyler söyleyin, bir şeyler anlatın ve doğruları 
söyleyin artık. Biz daha önce de söyledik, dedik ki bakın, 1972’den beri… Ben 1973’ten beri 
İzmir'deyim. Biliyorsunuz, Karşıyaka’daki çöplüğü, eski şu an Hilltown’un olduğu yer, orası İzmir'in 
çöplüğüydü. Şimdi tekrar arkasından orası kapatıldı, Harmandalı… Ve dedik ki; “Burada elektrik üretimi 
var.” Güzel, tamam, güzel, bir şey yaptınız. Gerçi Aziz Bey yaptı onu da. Şimdi orada da dedik ki; “Yahu 
buradaki gelirlerin de ya bir kısmını Çiğli Belediyesi’ne aktarın, hiç olmazsa Çiğli Belediyesi’ne bir katkı 
olsun.” Onu da yapmadınız. Yani Sayın Başkan, çöplük bizde, arıtma bizde, her şey bizde. Arazimiz 
orada, Çiğli Belediyesinin arazisini, orasını da çöp dolduruyorsunuz, yine özel şahsın yeri var, oraya çöp 
döküyorsunuz, yine Milli Emlak’tan izin almadan oraya çöp döküyorsunuz. Lütfen gidin, alanı görün 
arkadaşlar. Buradaki bütün Meclis Üyelerine söylüyorum. Özellikle Erhan Ağabey’e söylüyorum. Erhan 
Ağabey gitsin. Hemen Çiğli Çöplüğü’nün altında, Nizamiye’nin sol tarafı arkadaşlar. Ben sizi götürürüm, 
ne zaman istiyorsanız… 
MECLİS BAŞKANI: Toparlayalım. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Gönüllü olarak sizi götürürüm. Değerli Başkan… 
MECLİS BAŞKANI: Toparlayalım. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Bu konuya lütfen artık bir çözüm bulun. Burası, burasına artık çöp dökmekten 
vazgeçin. Şimdi demin İrfan Bey söyledi. “Nerede?” Yer bulacaksın kardeşim. Benim bulacak halim yok, 
bunu siz bulacaksınız. İzmir Büyükşehir Belediyesi bulacak. Alternatif yerler bulacaksınız. 5-10 tane 
alternatif yer koyacaksınız, bunun 3 tanesi kabul olmazsa, 2 tanesi kabul olur. Bu bizim işimiz değil, bu 
sizin işiniz. Yöneticiliği yapan sizlersiniz. Şu an Belediye sizde, bizde değil, iktidar olan sizsiniz İzmir’de 
ve çöpe de çare bulun. Şimdi Değerli Arkadaşlar, çözüm değil bu. “Yer bulamadık, vermiyorsunuz.” 
Kardeşim, buraya artık çöp dökmeyin. Bu kadar basit, buraya artık çöp dökmeyin.  
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ÖZGÜR HIZAL: Mahkeme Kararı var… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Dediğin gibi Mahkeme Kararı var. Mahkeme Kararına rağmen gittim orada Muhtar 
isyan ediyor, insanlar isyan ediyor, hemen etrafımızı çevirdiler. Sayın Başkan lütfen görevinizi yapın, 
hepinizi sevgiyle selamlıyorum. (10 dakika 2 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, şimdi diyor ki Sayın BOZTEPE… Önemli bir konuya temas 
ediyor. Yani gerçekten de İzmir'in çok önemli bir meselesinden bahsetti burada Gündem Dışı söz alarak. 
Yani “Lütfen Çiğli’ye, Harmandalı’ya çöp dökmeyin.” Peki, dökmeyelim. Değerli Arkadaşlar bakın; bu 
hepimizin problemi. Sayın BOZTEPE her gün 1.1 kilo çöp üretiyor, en az. O biraz fazla da üretebilir. 
Onun evet, evet…  Size’ı müsait, onu üretecek yani. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır, ben, ben 5 kilo üretiyorum, sorun değil… (Ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ben, ben 5 kilo üretiyorum ben, ki 
benimle yarışamazsın o konuda da, çöpte de yarışamazsın ama… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi 1.1 kilo çöp üretiyor. İzmir'de nüfus kaç 
arkadaşlar? 
ÖZGÜR HIZAL: 4 milyon. 
MECLİS BAŞKANI: 5 milyon… 
SALONDAN: 5 milyon… 
MECLİS BAŞKANI: 5 milyon desek, bak 5 milyon desek, 5 milyon kilo değil mi? 5 milyon kilo, 
İzmir…  
SALONDAN: 5 bin ton… 
MECLİS BAŞKANI: 5 bin ton, 5 bin ton, tamam, 5 bin ton diyelim, 5 bin ton çöp üretiyor. Şimdi bizim 
Katı Atık Bertaraf Master Planımıza göre… Değil mi? İşte kuzey’de Bergama, Armağanlar, Sindel, 
Güney’de Ödemiş ve Menderes vardı, süreç devam ediyor. Karaburun… İYTE vardı, Urla İYTE, 
İYTE’nin itirazlarıyla orası olmadı ve bir de elimizde kalubeladan beri devam eden bir Harmandalı 
meselesi var. Bir kere yani şuna itibar edin, oraya İzmir Büyükşehir Belediyesi çöp dökmek istemiyor, 
istemiyor. Yani şimdi Sayın Genel Sekreter Yardımcımız burada, ilgili konuyla ilgili. Gündem Dışı… 
Kendisine de söz verebilirim, açıklama da yapılabilir yani sunumu yapmaya, beklemeye gerek yok. Çok 
önemli bir konuya temas ediyorlar. Teknik olarak kendisinden açıklama da rica edebilirim, edeceğim de 
zaten yani. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Başkan’ım, kaçak bakın… Özür dilerim, özür dilerim araya gireceğim… Şuna 
lütfen cevap verin. Sayın Başkan burada şu an siz kaçak… 
MECLİS BAŞKANI: Anladım. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Kaçak…  
MECLİS BAŞKANI: Anladım. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Kaçak çöp döküyorsunuz, kaçak… 
MECLİS BAŞKANI: Anladım. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Bakın…  
MECLİS BAŞKANI: Anladım. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Tahsisli alanın dışına döküyorsunuz. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın BOZTEPE, Sayın BOZTEPE anladım, onu söyleyeceğim. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Onu bilin de, tahsisli alanın dışına döküyorsunuz. 
MECLİS BAŞKANI: Anladım, anladım… 
HÜSNÜ BOZTEPE: O zaman demektir ki bu İzmir'in her yerine siz çöp dökebilirsiniz. 
MECLİS BAŞKANI: Anladım. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Hayır Murat Bey… 
MECLİS BAŞKANI: Hayır anladım ağabey…  
MURAT AYDIN: Öyle olmadığını biliyorsunuz… 
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MECLİS BAŞKANI: Tamam hayır, şimdi, şimdi anladım bak… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
HÜSNÜ BOZTEPE: Kaçak var orada… 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar… Konuşacağız… Hüsnü Bey, siz… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Çünkü tahsisli alan değil orası… 
MECLİS BAŞKANI: Tamam, bu sizin iddianız. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Benim iddiam değil… 
MURAT AYDIN: Kimin iddiası? 
MECLİS BAŞKANI: Kimin iddiası? Benim iddiam mı? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam işte, konuşacağız diyorum… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Tahsisli alan değil… 
MECLİS BAŞKANI: Yahu tamam… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlar bakın, bir müsaade buyurun anlatıyoruz bak tane tane, güzel güzel 
yani heyecana, heyecana… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Sayın BOZTEPE bu heyecan edilecek…  Sayın BOZTEPE, Sayın BOZTEPE, Sayın BOZTEPE 
bu önemli konu…  Sayın BOZTEPE bu önemli konu ama heyecan yaratılacak bir konu değil. Önemli 
konu ama… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır 
hayır, arkadaşlar bakın, buradaki heyecandan bahsediyorum… Arkadaşlar buradaki heyecandan 
bahsediyorum. Yani bunu, bunu… Yani bir siyasi gündem maddesi gibi telakki etmeyelim. (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bu İzmir… Onu söylemeye 
çalışıyorum. Sen bir iddia… Ciddi bir iddia getiriyorsun, bir şey demedim ben de sana zaten yani. Ama 
ben de başka bir şey söylüyorum, ben de başka bir şey söylüyorum yani. Sonuçta katı atık bertaraf 
meselesi bizim Belediyemizin sorumluluğunda olan bir konudur ve önemli bir konudur ve Büyükşehir 
Belediyesi bu konuyla ilgili bütün birimleriyle canla başla bir çözüm üretmeye çalışmaktadır. Şimdi, basit 
hesap işte, “5 bin ton” dedi arkadaşımız, 5 bin ton. Şeyin kapasitesi ne kadar Değerli Arkadaşlar? 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır, bir dakika, bir 
dakika dur yahu. Ödemiş’in kapasitesi ne kadar Şükran Hanım?  
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan’ım… 
ŞÜKRAN NURLU (GENEL SEKRETER YARDIMCISI): 800 ton. 
MECLİS BAŞKANI: 1000 ton diyelim. Bergama'da 1.2 ton, oldu 2.2 ton. Çıkarın 5’ten kaç kalır?  
SALONDAN: 2.8. 
MECLİS BAŞKANI: 2.8 ton kalır değil mi? Matematiği iyi olanlar söylüyor, 2.8... Eve mi götüreceğiz 
bu 2.8’i? (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam, 
Değerli Arkadaşlar bakın, şimdi Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar orada… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Bakın arkadaşlar, bakın yine 
söylüyorum, bakın…  (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Şimdi Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar, muhalefet böyle diyecek tabii ki yani o soruyu soracak. 
Mesele… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Mesele bunu 
biz çözmek istiyoruz, bir irade ortaya koymaya çalışıyoruz. Bakın 2 tane daha, 2 tane daha alandan 
bahsettim. Bir tanesi Menderes, bir tanesi de İYTE, İYTE’nin yanındaki arazi. Şimdi… 
ÖZGÜR HIZAL: Harmandalı’yla ilgisi yok…  
MECLİS BAŞKANI: Şimdi bunların hepsinin, hepsinin Harmandalı’yla ilgisi pekâlâ var Değerli 
Arkadaşlar. Şimdi dolayısıyla İzmir Halkına… Ben Meclisi yöneten bir arkadaşınız olarak İzmir Halkına 
doğru bilgiler arz etmek ve sunmak durumundayız değil mi? Biz bir çığlık atıyoruz, “Bu bir problemdir” 
diyoruz ve “Evet, Harmandalı’ya çöp depolanmaması konusunda İzmir Büyükşehir Belediyesinin bir 
iradesi var.” diyorum yani. Şimdi bu iradeye uygun olarak bir çözüm geliştirmeye çalışıyoruz Değerli 
Arkadaşlar. Şimdi bununla ilgili… Önemli bir konu madem. Bir gün oturalım bununla ilgili, özel bir 



 15

Oturum yapalım ya da bir alan açalım, o alanda gelsin bize ilgili Bürokrat Arkadaşlar da bütün o 
süreçlerle ilgili bilgilendirmeleri yapsın. Dolayısıyla İzmir'in önemli bir problemini hep beraber çözelim, 
hep beraber önerileri dinleyelim. Yani evet, biz şikâyet mevkii değiliz. Yani iktidar, icra etmek zorunda 
ve yapmak mecburiyetinde olan bir şey, bunu kabul ediyorum, reddetmiyoruz ki bunu. Yapamadığımız, 
yapmadığımız zaman da bizim eleştirilme gibi bir sorun… Hakkı var muhalefetin. Bizi eleştirebilirler ve 
onun hesabını da sorabilirler, burada bir sıkıntı yok. Ama ya bu irade konmuş ortaya, biz çığlık atıyoruz, 
diyoruz ki; “İzmir'in katı atık meselesini çözeceğiz, çözelim, sıkıntılar yaşıyoruz.” diyoruz. Bu konuda 
çok açık söyleyeyim, Valilikle de Valiliğimizle de Bakanlığımızla da görüşmeler devam ediyor ve onların 
da bu alanda birtakım yeni açılımlara doğru, bir anlayış birliğine doğru gidiliyor. Şimdi belki bu bilgileri, 
bu… Yeni bilgiler varsa, yeni bir imkânlar varsa onları da oturup burada açık yüreklilikle hem 
muhalefete, hem de İzmir Halkına beyan etmeliyiz, söylemeliyiz. Ama benim bildiğim, bu irade var. 
Bunun önemli bir problem olduğunu en az BOZTEPE kadar Sayın Tunç SOYER de buradaki tüm Meclis 
Üyeleri de Çiğli'deki Arkadaşlarımız da İzmirliler de biliyor, biz de biliyoruz. Bu bir sorun arkadaşlar. 
Buna, “Sorun…” diyecek bir arkadaşımız çıkamaz ki. Şimdi… Evet, “Bu çöpün geri kalan 2.8’in 
müsebbibi biz değiliz.” Evet, tabii ki değilsiniz. Ama onun müsebbibi kim? Onun müsebbibi kim? Bütün 
bu süreçsel gelişteki atılamayan adımlar belki zamanında. Bunlar da var işin içinde. Yani şimdi “Bunlar 
yok” demek doğru olmaz ki. O zaman açık yüreklilikle konuşacaksak biz sürece bakmalıyız, biz süreci 
eleştirmek mecburiyetindeyiz. Yani eğer o şekilde… Yani samimi konuşuyorum burada yani siyaset 
yapmıyorum. Ne zaman açıldı Ödemiş, Şükran Hanım? 
ŞÜKRAN NURLU (GENEL SEKRETER YARDIMCISI): 2020’de efendim. 
MECLİS BAŞKANI: Bergama ne zaman açıldı? 
ŞÜKRAN NURLU (GENEL SEKRETER YARDIMCISI): 2022’de. 
MECLİS BAŞKANI: Harmandalı ne zaman şey yapılmaya başlandı? 
ŞÜKRAN NURLU (GENEL SEKRETER YARDIMCISI): 1992’de çöp dökülmeye başlandı. 
MECLİS BAŞKANI: Ondan önce, ondan önce, ondan önce acaba bu katı atıklarımız nerelere 
konuyordu? Yani mesela Kiraz nereye koyuyordu bunu? Mesela Bayındır nereye koyuyordu bunu? 
Mesela Bergama nereye koyuyordu bunu? 
HÜSNÜ BOZTEPE: Hepsini biliyoruz biz… 
MECLİS BAŞKANI: Hayır bilmiyorsunuz. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Nasıl bilmiyoruz ya? 
MECLİS BAŞKANI: Hayır, nereye koyuyordu biliyor musunuz? Bulduğu yere koyuyordu arkadaşlar. 
Şimdi İzmirliler… Bulduğu yere koyuyordu, bakın bulduğu yere koyuyordu. Şimdi bir irade ortaya 
konmuş, “Bu böyle olmaz” denmiş… Evet, vahşi depolamadan başka bir şey de geçilmiş orada, şimdi 
oradan elektrik de üretiliyor. Ama oraya depolama… Artık depolama… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Artık depolama, artık depolama yapılması… Şu anda 
değil ama… Şu anda 2.8’i bir yere koymak zorundasın, yerin orası çünkü başka yerin yok senin şu anda. 
Maalesef yok, maalesef yok arkadaşlar, maalesef yok. Dolayısıyla oraya konuyor ama nihai olarak, nihai 
olarak Harmandalı'ya 1 kilo bile ilave çöp getirmememiz konusunda bir irade var bu Belediye’de. Bunu 
biliyorum yani, benim samimiyetime de itibar edin, Başkanımız da bu konuda çırpınıyor. Dolayısıyla 
Değerli Arkadaşlar, dolayısıyla güzel bir soruna temas ediyorsunuz, doğru bir soruna… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) İzmir'in hakikaten can damarı bir 
sorununa işaret ediyorsunuz, teşekkür ederim; ama bunun çözümünün… Yani büyük bir iş birliği içinde 
olması gerektiği konusunda hiçbir şüphe yok arkadaşlar. Çevre, Şehircilik ve İklim Değişikliği 
Bakanlığımız da, Valiliğimiz de, ormanımızla, tarımımızla hepsiyle, hepsiyle birlikte çözüm üretmek 
mecburiyetindeyiz. Burada Menderes’i tartıştığımızda… Hatırlıyorum o tartışmaları yani değil mi? 
Menderes’teki Arkadaşlarımız da aslında karşı çıkmışlardı, o oylamaya da gelmemişlerdi. Hatırlıyoruz 
değil mi bunların hepsini? Ama onlara da söylediğim şey onlara da vareste değil bu söylediklerimden. 
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Onu yapmak zorundayız arkadaşlar. Biz bu Master Plana uygun İzmir’in katı atığını, katı atığını bertaraf 
edecek tesislerimizi beya mahal kurmak zorundayız. Geçen… Bu arada çok fazla büyükelçilerle 
görüşüyorum. Bu konuda uzman bir… Sanıyorum Belçika’ydı galiba…   İyi olan ülkelerden bir tanesi. 
“Ya siz bu işi nasıl beceriyorsunuz?” diye sordum. Mesela orada yakma teknolojisi de var. Bizde, 
İzmir’deki tesislerimizde yakma teknolojisi yok, yakma teknolojisi yok. Bugün herhangi bir tesisimize 
yani bertaraf tesisimize… Şey bertaraf değil tabii ki, Harmandalı bertaraf değil yalnız onu söylüyorum. 
Ödemiş ya da Bergama’ya yakma tesisi kuracak olsak, bugün başlasak 7 sene arkadaşlar ya,  7 sene 
yahu… Değerli Arkadaşlar, yani… Şimdi, önemli bir konuya temas ettiler, doğru bir konuya temas ettiler 
ama bunun, bütün Devletin Kurumlarıyla multidisipliner olarak çözülmesi ve siyasetten gerçekten vareste 
tutulup, doğru bir şekilde İzmirlinin çıkarı için, İzmirlinin âli menfaati için siyaset üstü düşünülerek bu 
konuda bir çaba sarf edilmesi bence en doğru olan ve en kıymetli olan iştir. Teşekkür ederim. Söz 
almak… Siz… Kim söz almak istemişti? Kim?  
SALONDAN: Taner Bey… 
MECLİS BAŞKANI: Taner Bey özür dilerim çok. Buyurun, buyurun Cüneyt Bey… Taner Bey buyurun. 
TANER KAZANOĞLU: Şimdi ben olaya şöyle bakıyorum… Tabii ki biz yönetim kademesindeyiz ama 
Hüsnü BOZTEPE'yi de takdir ediyorum, yani bir emek var ortada. Yani bir Meclis Üyesi olarak çıkmış, 
gitmiş. Ben aslında yani sizlerden ziyade Sayın Genel Sekreter Yardımcımızın bir… “Future” gelecekle 
ilgili bir bakış açısı vardır. Yani İzmir Halkının da bunu öğrenmesinden… Yani çünkü Harmandalı'yla 
ilgili problemi duyuyoruz. Ama Hüsnü BOZTEPE’yi de takdir de ediyorum. Yani şimdi sen git, orada 
seyret, bak ve yani bu kıyafetiyle gitmiş bir de. Yani bu da önemli. Şimdi o nedenle ben Sayın Genel 
Sekreter Yardımcımızın yani mutlaka İzmir’le ilgili… Çünkü İzmir Halkı öğrenmek istiyor. Şimdi sizin 
konuşmanızla Hüsnü Ağabey’imin konuşması sanki bana göre bir hani, “Evet, yapılması lazım, 
Hükümet’e ihtiyaç var.” Şimdi gördüğüm kadarıyla AK Parti Grubu da bu işe ilgili ve talep ediyor. Diyor 
ki; “Evet, bizim üstümüze hangi görev düşüyorsa biz onu yapalım.” diyor. Muhtemelen hani Valilikse, 
Şehircilik Bakanlığıysa… Ama bu Harmandalı’nın aslında hakikaten bir çözülmesi gerekiyor. Yani ben 
Genel Sekreter Yardımcımızın bu konuyla ilgili bir, mutlaka bizim Belediye Başkanımızın da bu konuyla 
ilgili bir gelecekle… Hani bu siyaset üstü bir konu. Ama Hüsnü Ağabey’e de teşekkür ediyorum. Yani 
gitmiş, görmüş, bir emek de var. Yani hangi Meclis Üyemiz? Ben… Giden yok… 
MECLİS BAŞKANI: Evet. 
TANER KAZANOĞLU: Evet, ben teşekkür ediyorum. (1 dakika 45 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Teşekkür ederiz, sağ olun Taner Bey. Cüneyt Bey buyurun. Değerli Arkadaşlar 
dinleyelim Cüneyt Bey’i. 
CÜNEYT UMUTLU: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyesi Arkadaşlarım, hepinizi sevgi ve saygıyla 
selamlıyorum. Başkan’ım güzel bir laf ettiniz orada; “İktidar merciyiz, şikâyet merci değiliz, icra 
üretmemiz lazım.” Evet... Benim de şöyle bir düşüncem vardı; “İktidarlar olduğu yerde muhalefet var tabi 
ki, İktidarlar bence muhalefeti de yönetebilmeli.” Şimdi eğer siz burada işte Çevre Şehircilik İl 
Müdürlüğünü, işte yer tesisini vesaireyi bunları bahane göstererek burada yaklaşık 20-25 yıldır bu soruna 
bir çözüm bulamadıysanız… Çünkü burasını Cumhuriyet Halk Partisi yönetiyor 20-25 yıldır. Yani bunun 
bir mazereti olmamalı. İkincisi; bu konu Bergama ismi geçtiği için de ben buna, 1-2 cümle bir şey 
söyleme gereği hissediyorum. Şimdi burada o tesisin Bergama'ya kurulurken… Yani başka bir yer mi 
bulunamamıştı da UNESCO Dünya Mirası, 3000 yıllık Tarihi Kent, şehrimize bu tesisi layık görmüş, 
sevgili o zaman karar verici arkadaşlarımız, o ayrı bir muamma. O zaman niye karşı çıkılmamış? O ayrı 
bir muamma. Bir de biz şimdi, geçen İlçe Meclis Toplantımızda Cumhuriyet Halk Partili bir Meclis Üyesi 
Arkadaşımız ÇED Toplantısıyla alakalı bir konuyu açtığında bir tartışma yaşandı, yani görüş alışverişi 
şeklinde. Şimdi orada… Bize kaç kamyon açıkçası çöp geliyor Bergama'daki tesise bilmiyoruz. Belki 
bunu önümüzdeki günlerde Soru Önergesi olarak Meclisimize getirebiliriz. Yani oraya biraz kâğıt 
üzerinden farklı bir şeyler olduğunu düşünüyoruz. Tabii ki biz de burada Hakan Başkan’ın da bir olumlu 
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bakış açısından bahsetmek lazım. Orada ilk etapta Elektrik Üretim Tesisi de var bildiğim kadarıyla, 
ayrıntılı bilmemekle birlikte. Orada işte, Aliağa, Dikili, Kınık vesaire oradaki çöplerin gelmesi hususunda 
bakın bunu hiçbir problem yapmadan Hakan Başkanımız çok olumlu bir şekilde karşı… Yani en azından 
çözüm odaklı bir şekilde karşıladı olayı ve hiç bu konuyu kamuoyunun gündemine dahi getirmeden, hiç 
çarpıtmadan, siyasi malzeme haline getirmeden bu konuyu olgunlukta karşıladı ve kapattı. Ama ancak 
100 kilometre öteden Bornova'dan, Buca'dan vesaireden biz Bergama'ya, UNESCO Şehrimize artık bir 
kamyon değil, 1 kilo dahi çöp istemiyoruz. Bunu açıklıkla söyleyeyim, yani yakışmıyor. 3000 yıllık tarihi 
olan kadim bir şehir, oradaki bir şeyden daha bahsedeyim; sanırım 5-6 ay önceki bir Meclis’te siz 
yönetiyordunuz yine Başkan’ım. İşte, imarlı alanların içerisine vidanjörle su boşaltılma konusu vardı. Ben 
de… Siz de yakından takip edeceğinizi söylemiştiniz. Çok ayrıntı veriyorum ama ilgili olduğu için 
söylüyorum. Biz bu suyun, katı atık tesisinin arıtması olmamasından dolayı o katı atık tesisinin 
arıtılamayan suyunun olduğunu tespit ettik ve hâlâ bu işlem devam ediyor. Mahalle aralarına 
kanalizasyon vidanjörlerle bu suyun boşaltılması işlemine devam ediliyor. Aslında biz Pazartesi günkü 
Meclis Toplantısında biraz içim cız etti aslında o verdiğimiz 4 milyar TL'lik kredi ama yatırımlarının 
önünü açması adına ben o zaman da dile getirmiştim. İnşallah o kredi bu tarz sorunların da önlenmesi 
amacıyla artık bu sorunların… Yani yakışmıyor Bergama'ya, mahalle aralarında vidanjörlerin dolaşması 
yakışmıyor Sayın Başkan’ım. Hâlâ o işlemler devam ediyor. Yani bunu da buradan söylemiş olayım. Hâl 
böyleyken, hâl böyleyken biz, tekrar söylüyorum ve altını çiziyorum; Bergama'ya artık 1 kilo daha fazla 
çöp gelmesini istemiyoruz. Teşekkür ediyorum, saygılar sunuyorum. (3 dakika 48 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Evet, teşekkür ederim. İrfan Bey buyurun. 
İRFAN ÖNAL: Sayın Başkan’ım, Değerli Arkadaşlar hepinizi saygıyla selamlıyorum. Evet, şimdi 
siyaseti popülizm üzerinden yapmak en kolayı. Bir taraflara şirin gözükmek adına maalesef ki bu kadar 
önemsediğimiz ve önemsediğimizi her defasında dile getirdiğimiz bir konuyla ilgili yine siyasete alet 
edildiğini görüyoruz.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Benim için… 
İRFAN ÖNAL: Genel siyasi yaklaşımınızdan bahsediyorum. Şimdi AK Parti Grubunun… (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) Sizi dinledim, siz de dinleyin. 
MECLİS BAŞKANI: Sayın BOZTEPE... 
İRFAN ÖNAL: Biz, biz… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Sayın Başkan’ım, ilk 6 ay, 1 yıl arkadaşların tutumlarından ben şu tespitte bulunmuştum; 
“Görüyorum ki muhalefetiniz yapıcı değil, tamamıyla bizi engellemeye dönük ve bu çöp tesisleriyle ilgili 
de sizin aslında maksadınız biz bu çöpleri toplayamayalım, bir yere dökemeyelim”e gidecek kadar bir 
muhalefet üzerine kurmuşsunuz. O sebeple söylediklerinizin artık bana göre bir   kıymetiharbiyesi yok. 
Çünkü olumlu ya da iyi niyetli bir yaklaşım olarak görmüyorum. Siz engellemeye dönük iş yapıyorsunuz, 
biz bildiğimiz yolda ilerleyelim. Ama biz bildiğimiz yolda ilerlemeye çalışırken de İzmir kendi başına bir 
devlet değil. Üniter bir yapıda, bütün kararlarımızın Merkezi Hükümete sormak zorunda kaldığımız, daha 
öncesinde Büyükşehir Belediye Başkanlığı yaparken ademimerkeziyetçiliği savunan bir şu an 
Cumhurbaşkanı tarafından gittikçe yetkilerimiz merkeze alınıyor. Bununla ilgili biz Bakanlığa sormadan 
kendi çöpümüzü dökecek yeri bile belirleyemiyoruz. Arkadaşlar bir Bakanlık değil. Onlarca Kamu 
Kurumundan görüş alınarak bir çöp alanı belirleniyor. Bütün görüşleri almamıza rağmen AK Parti 
Grubunun burada tamamıyla partizanca yaklaşmasından mütevellit günü geçecek bir görüşümüz eksik 
kalmıştı, o günü geçirerek o alanla ilgili süreç de sil baştan başlayacak. Şimdi kendi karşımızda şu an 
Cumhur İttifakı'nın iki farklı yaklaşımından nereye geliyoruz? Hâlihazır İzmir’de çöp döktüğümüz 2-3 
alandan biriyle ilgili Hüsnü Bey, AK Parti Meclis Üyesi şunu söyledi; “Biz daha fazla Çiğli’ye çöp 
dökülmesini istemiyoruz.” Haklısınız. Bizim de irademiz bu yönde. Oraya çöp dökülmemesi noktasında 
büyük bir gayret gösteriyoruz ve bunlarla ilgili alternatif yerlerde çalışmalarımız var. Ancak günün 
sonunda geldiğimiz her noktada sizin yönettiğiniz Kurumlar tarafından engelleniyoruz. Yani bir alan 
bulamıyoruz. İYTE’de alan bulduk, olumsuz görüş verdiler ve görüşleri eksik olduğu için alana çöp 
dökemiyoruz, öyle bir alan oluşturamıyoruz. Menderes'e geldik, Menderes'e bir çöp depolama alanı, bir 
çöp tesisi kurmak için bütün görüşleri aldık, arkadaşların yaptığı siyasi popülizm yüzünden bütün 
Menderes'e, her yere reklamlarını şöyle yaparak; “Arkadaşlar, Menderes cennet gibi bir yer, bizim 
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cennetten bir köşe gördüğümüz yere Büyükşehir Belediyesi, CHP anlayışı getirip, çöpü dökecek.” 
Döndük Karaburun bölgesine, “Karaburun cennetten bir köşe, Karaburun'a çöp dökecekler, biz 
Karaburun'a çöp döktürmüyoruz.” Tire'de yine çöp depolama alanı, çöp transfer alanı belirleyecekken, 
aynı demagojiyi orada da yaptılar, “Biz Tire'ye çöp döktürmeyiz.” Şimdi popülizm kısmına gelince; evet, 
insanları örgütleyip karşımıza geçirmek, insanlarla birlikte bunu engellemeye çalışmak ya da Kurumlarca 
da engellemek evet, siyaseten kulağa hoş geliyor Başkan’ım. Ancak; bu işin bir gerçekliği bahsettiğiniz 
gibi herkesin ürettiği çöpün döküleceği ve bertaraf edileceği bir alan lazım. Şimdi AK Partili Meclis 
Üyemiz; “Çiğli’ye dökülmesin.” diyor. Cumhur İttifakı'nın evet, diğer Üyesi; “Bornova'nın çöpünü biz 
Bergama'ya istemiyoruz.” diyor. Kendince haklı, aslında herkes haklı.  
CÜNEYT UMUTLU: Hayır… 
İRFAN ÖNAL: Keşke olsa da Bornova'nın çöpünü… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
CÜNEYT UMUTLU: Başkan’ım, eksik, biz kabul ettik bazı kısımları…  
MECLİS BAŞKANI: Tamam, bir dakika… 
İRFAN ÖNAL: Hayır, Bornova'nın çöpünü… Ben öyle anladım. Tamam, değilse de… 
MECLİS BAŞKANI: Tamam, doğru doğru. “Bornova’nın çöpünü istemiyoruz.” dedi. Doğru. Doğru, 
doğru.  
İRFAN ÖNAL: Böyle bir kelime duydum. 
MECLİS BAŞKANI: Hayır, kayıtlarda öyle. Devam edin siz, kayıtlarda öyle yani. 
İRFAN ÖNAL: Bornova’nın çöpünü evet, istemiyor, haklı. Herkes kendi çöpünü kendi ilçesine keşke 
imkân olsa da bertaraf etse. Ancak biz şu an üzerinde siyasi popülizm yaptıkları, debelendikleri noktayla 
ilgili yerle ilgili de Başkan’ım, ayrı yere dökülmesi noktasında elimizden geldiğince bu çabayı sarf 
ediyoruz ve bunu yaparken de popülizmine girmeden gidip de her bir yerde beklediğimiz 3 ayları, 5 ayları 
da saymıyoruz. Günün sonunda biz bu işi çözmekle ilgili bir irade ortaya koyuyoruz. Ancak bütün bu 
süreçler sadece bizle ilgili değil. Her taraftan engellendiğimizi ve bu engellenmenin de siyasete alet 
edilmesi noktasında da çabamızı ve duruşumuzu da görmelerini istiyoruz. Biz arkadaşlar sizin gibi gidip 
ilçelerde de bu popülizmi yapabilirdik. Şu an Çiğli'ye çöp dökmemizi mecbur kılan yine kendileri. 
Bergama’ya buradan 150 kilometre araçlarla… Bunlar su yakmıyor Başkan’ım. Yılda yaklaşık belki 500 
milyonun üzerinde sadece kendi bizi engelleme çalışmalarından, yer göstermemelerinden kaynaklı 
yaptığımız bir harcama var. Buradaki çöpün oraya gitmesi arkadaşlar ne kadar büyük bir maliyet biliyor 
musunuz? Ne kadar kamu zararı olduğunu biliyorsunuz değil mi? Ama sırf bütün bunları hesaplayarak ve 
bütün bunları bilerekten Başkan’ım hâlen engellemeye çalışıyorlar. Yahu engellediğiniz yerde en azından 
biraz hicap duyup da arkadaşlar bizden kaynaklı ama daha iyi bir yer noktasında söylüyorsunuz ya biz 
bulamadık, siz gösterin. 
MECLİS BAŞKANI: Evet. 
İRFAN ÖNAL: Çevre Şehircilik Bakanlığı yok mu? Biz, haydi beceremedik, yer gösterin. Ama amaç bu 
değil Başkan’ım. Bu çöplerin toplanmasının önüne geçmek ve hep kullandıkları işte İzmir’de çöpten işte 
dağlar oluşacak. Buna da geçit vermeyeceğiz Başkan’ım. Bütün engellemelerine rağmen çözmek için 
elimizden geleni yapacağız. Teşekkür ediyorum. (5 dakika 44 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar… 
CÜNEYT UMUTLU: Başkan’ım, bir düzeltme yapmam lazım…  
MECLİS BAŞKANI: Buyurun, buyurun. Neyi düzelteceksiniz? (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) O düzeltme değil yani o… 
CÜNEYT UMUTLU: Hayır hayır, başka bir şey söyleyeceğim.  
MECLİS BAŞKANI: Evet, neyi düzelteceksin Cüneyt Bey? Merak ediyorum. 
CÜNEYT UMUTLU: Çalışmıyor… Şimdi biz şunu söyledik. Biz; “Oradaki çöpü kabul etmiyoruz.” 
demedik. Aliağa, Dikili, Kınık… Bu bölgede Hakan Başkanımız, Belediye Başkanımız bunlara karşı 
çıkmadı. Bakın, benim söylemek istediğim… Biz burada demagoji de yapmadık, biz bunu… Konuyu dile 
bile... Ben şundan eminim ki eğer biz orada oturuyor olsaydık, siz burada oturuyor olsaydınız o asfaltlara 
yatardınız. Sizin esas nasıl demagoji yaptığınızı... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
MECLİS BAŞKANI: Bu değil, yani bu değil…  
CÜNEYT UMUTLU: 1 dakika Başkan’ım… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler)  Başkan’ım. Şimdi… 
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MECLİS BAŞKANI: Ama düzeltme yapacağım diye söz istiyorsun başka bir şey söylüyorsun, yani…  
CÜNEYT UMUTLU: Şimdi biz, biz demagoji yapmadan, bakın bunları gündeme getirmeden, biz 
bunları demagoji yapmadan… Gündeme getirmeden… 
MECLİS BAŞKANI: Getirmeyin Gündeme kardeşim.  
CÜNEYT UMUTLU: Hayır, ben cevap anlamında söylüyorum çünkü… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
MECLİS BAŞKANI: Hayır, ama arkadaşlar bir dakika… 
CÜNEYT UMUTLU: Öyle bir şey olmadı.  
MECLİS BAŞKANI: Bu cevap değil ama bak…  
CÜNEYT UMUTLU: Biz gayet olgunlukla…  
MECLİS BAŞKANI: Hayır bak yapma… 
CÜNEYT UMUTLU: Olgunlukla karşıladık biz bu işi.   
MECLİS BAŞKANI: Cüneyt bak…  
CÜNEYT UMUTLU: Lütfen Başkan’ım, yani bunu burada bunu söylemem gerekiyor.  
MECLİS BAŞKANI: Cüneytciğim, bak Değerli Kardeşimiz, Sayın Meclis Üyem, Sayın Meclis Üyem 
bakın, dediniz ki… 
CÜNEYT UMUTLU: Başkan’ım, saatlerce konuşuluyor bir saniye burada iki dakika konuşmama 
müsaade edin yahu. Her zaman konuşmuyoruz zaten… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler) 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Kardeşim… Arkadaşlar bakın, bir dakika yahu.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Yanlış anlaşıldı cümleler… 
MECLİS BAŞKANI: Hayır, arkadaşlar ya ben, ben söylenen… 
CÜNEYT UMUTLU: Başkan’ım, UNESCO, UNESCO… UNESCO şehri kaç tane var ülkemizde?  
MECLİS BAŞKANI: Cüneyt Bey bir dakika lütfen.  
CÜNEYT UMUTLU: Lütfen… 
MECLİS BAŞKANI: Ben söylenen cümleyi anlayacak kadar zekâya sahip bir adamım.                       
“Bir düzeltme yapacağım.” dedi.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Tamam düzeltmeyi yapıyor ya… 
MECLİS BAŞKANI: Neyi düzeltiyor yahu?  
CÜNEYT UMUTLU: Biz karşı çıkmadık çöpün gelmesine Başkan’ım.  
MECLİS BAŞKANI: Aldı tekrar söz aldı devam ediyor, bu düzeltme değil ki. Yani Cüneytciğim, bu 
düzeltme değil ki Cüneyt Beyciğim.  Yani… 
CÜNEYT UMUTLU: Başkan’ım, demagoji yapmadığımızı belirtmek istiyorum. Biz orada aslında 
popüler bir siyaset yapmadık.  
MECLİS BAŞKANI: Ama ben sana, ben sana, ben sana hangi maksatla söz verdim? Onu söylemeye 
çalışıyorum.  
CÜNEYT UMUTLU: Tamam biz popüler siyaset yapmadık, onu söyledim.  
MECLİS BAŞKANI: Şimdi, Değerli Arkadaşlar, Değerli Arkadaşlar bakın şöyle söyleyeyim; şimdi ne 
kadar önemli bir konu üzerinde düşündüğümüz… Önemli tesislerimizden bir tanesi Bergama. Şimdi 
Bergama'yla ilgili söyleyeceğim şeyler var benim. Fakat hangi Bakanlığımız, bizim Bakanlığımız, Çevre, 
Şehircilik ve İklim Değişikliği Bakanlığımız… İzin isteyelim bakalım Arkadaşlar ya da AK Partili bir 
Büyükşehir Belediyesi izin istesin bakalım. Her ilçeye bir çöp bertaraf tesisi izni verir mi? Bu akla, 
mantığa, izana sığar mı? Yani her ilçe… 30 ilçemiz var İzmir'de. Hiç kimse, hiç kimsenin çöpünü 
istemiyor, hiç kimse, hiç kimsenin çöpünü istemiyor.  
CÜNEYT UMUTLU:  Öyle bir şey yok… 
HÜSNÜ BOZTEPE: Öyle bir şey demedi ki… 
MECLİS BAŞKANI: Ben “Öyle bir şey var dedin.” demedim. Ben diyorum ki sayıyor arkadaş, sayıyor, 
bak sayıyor, bak sayıyor, sayıyor… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
ve sözler.) Bir daha say, bir daha say bak, sayıyor Kınık… 
CÜNEYT UMUTLU: Aliağa. 
MECLİS BAŞKANI: Aliağa. 
CÜNEYT UMUTLU: Dikili. 
MECLİS BAŞKANI: Dikili. 
CÜNEYT UMUTLU: Kınık… 



 20

MECLİS BAŞKANI: Efendim?  
CÜNEYT UMUTLU: Kınık, Bergama.  
MECLİS BAŞKANI: Kınık, Bergama. 5 tane değil mi? Güzel. Şimdi Değerli Arkadaşlar… (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şahane… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Arkadaşlar şahane. Haydi, matematik 
filosunu toplayalım şimdi. Kınık kaç kilo üretiyor günde?  
SALONDAN: Başkan’ım… 
MECLİS BAŞKANI: Kınık kaç kilo… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlar, İzmirli vatandaşlarımız buradan duysun. Bakın, bu söylediği, bu 
söylediği, bu arkadaşımızın söylediği 5 ilçenin çöpü, katı atığı 500 tonu bulmuyor.  
SALONDAN: Olsun… 
MECLİS BAŞKANI: 500 tonu bulmuyor… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi o tesis, o tesis kapasitesi ne kadar yapıldı 
Değerli Arkadaşlar bilen var mı? Ben biliyorum.  
SALONDAN: 600 mü? 
MECLİS BAŞKANI: 1.2 ton olarak yapıldı o tesisin, o tesisin kapasitesi. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Değerli Arkadaşlar bakın, şimdi “Evet” derken, 
Bakanlığımız orayı onaylarken, devletimiz oraya izin verirken… Arkadaşlar, Allah aşkına, Muhammed 
aşkına, orası devletimizin izin verdiği ve birçok… Özgür Bey görüyorum müsaade buyurun. Müsaade 
buyurun, önemli bir konu onu, arz etmeye çalışıyorum.  
HÜSNÜ BOZTEPE: 1 dakikadır el kaldırıyorum… 
MECLİS BAŞKANI: O konuştu. O, 10 dakika konuştu. Şimdi 1.2 ton günlük çöp işleme kapasiteli bir 
tesis. Şimdi bunu İzmir Halkının takdirine bırakıyorum. Diyor ki arkadaşlarımız; “500, 0.5 tonla idare 
edin orada.” diyor. Şimdi bakın, Bakanlık buna izin vermiyor, bir. Bakanlığımız her ilçeye, her iki ilçeye, 
her üç ilçeye bir çöp tesisi kurulmasına izin vermiyor. Niye vermiyor? Rantabl değil çünkü, ekonomik 
değil ve bunu, ekonomiyi iyi yönettiğini bilen, ekonomiyi 20 yıldır bu ülkede iyi şekilde yönettiğini 
söyleyen bir iktidar söylüyor arkadaşlar. Dolayısıyla bizim yaptığımız, bizim yaptığımız… Rasyonel bir 
iş yapmaya çalışıyoruz Değerli Arkadaşlar.  
CÜNEYT UMUTLU: Başkan’ım, Bergama… 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, rasyonel bir iş yapmaya çalışıyoruz. Bakın rasyonel bir iş 
yapmaya çalışıyoruz. Orada, orada şu itirazı söylese Değerli Kardeşim boynum kıldan ince. “Bu tesis, 
kapasitesinin üzerinde, kapasitesinin üzerinde buraya katı atık geliyor.” dese o zaman derim ki; “Ben 
seninle beraberim.” Çünkü onu işleyemeyecektir, vahşi depolama yapacaktır orada veya depolama 
yapacaktır. Ama kapasitesinin üzerinde bir katı atık gitmiyor oraya arkadaşlar, gitmiyor. Evet, doğru, tırla 
gidiyor. O köyün içinden 50 tane günde tır geçmesi evet, hoş bir şey değil… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır, nerede yaparsanız bu benzer bir şey olur. 
Bunu, bunun akslarını değiştirip, çözümünü bulma konusunda eğer bir önerimiz ki, ben bir Bergamalı 
olarak bunu talep edeceğim ve bunun üzerine çalışacağız. Eğer, eğer orada, orada birtakım aks 
değiştirmeleriyle köyü bypass ederek tırları öbür tarafa geçirebileceksek… Arazi de çok müsait değil, 
direkt otobandan girebiliriz, Kuzey Anadolu Otobanından. Ben gittim oralarda günlerce inceledim 
arkadaşlar. Ben dersimi çalışıyorum. Eğer, eğer, eğer onu yapabilecek olsak onu da Genel Sekreter 
Yardımcımızla da gittik beraber çalıştık üzerinde. Orada iyileştirmelere varım, Belediye Başkanımızın, 
Değerli Bergama Belediye Başkanımızın ortaya koyduğu irade oraya karşı çıkmak değil, o da benzer 
türde yani “Bu lokasyondan şey gelsin” diye ama tesisin orada başlangıcından itibaren 1.2 tonla 
yürüyeceğini herkes, orayı bilen, bu konuyla ilgili olan insanlar herkes biliyorlar ve o tesis de bu 
kapasiteyle çalışmak durumunda Değerli Arkadaşlar. Şimdi önemli bir konuya temas etti, arıtma 
meselesine. Arıtma meselesinin biz de çok üzerine gidiyoruz, haklısın.  
CÜNEYT UMUTLU: Başkan’ım, katı atık… 
MECLİS BAŞKANI: Çözüldü, çözüldü, çözüldü… Deneme, şu anda deneme yapılıyor. Yani arıtma… 
“Arıtıldıktan sonra” dediği yine doğru, o arıtılmadan kanala veriliyordu. Ama şimdi arıtılarak, arıtılarak 
kanala verilecek o su ve İZSU arıtmasında da ikinci kez arıtılarak ondan sonra ilgili nasıl bertaraf 
edecekse orada… Kanala mı verilecek, nereye verilecekse verilecek. Yani şimdi Değerli Arkadaşlar, bir; 
gerçekten rasyonel olarak ve gerçekler üzerinde bir değerlendirme yapmak mecburiyetindeyiz, böyle 
yapmak zorundayız. Yoksa aksi takdirde, aksi takdirde hepimiz, hepimiz sonuçta bu sorun üzerine 
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saatlerce, saatlerce, saatlerce konuşuruz ama bir milimetre yol alamayız. O açıdan değerlendirmelerimizi 
bu rasyonalite üzerine yaparsak ben varım. Yani eleştirileri, eleştirileri, eleştirileri, eleştirileri anlarım ve 
o eleştirilerin haklı olan yerlerinde beraber nasıl iyileştirme yapacağımız konusunu birlikte çalışalım, 
birlikte üretelim, eyvallah, hiçbir itirazım yok. Ama onun dışında, onun dışında, onun dışında hakikaten 
gayrirasyonel çözümler önerdiğimiz zaman işin aslında üzüm yemek değil, bağcıyı dövmek olduğunu 
anlarız ki bu da siyasettir, ona da cevabımız bulunur ama onu burada şu anda yapmak istemiyoruz, 
teşekkür ederim. Evet Özgür Bey, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan, Çok Kıymetli Meclis Üyeleri hepinizi saygıyla selamlıyorum. Anlaşılan 
Bergama'da çok çetin bir seçim sürecini yaşayacağız. Sayın Meclis Başkan Vekilimizin son dönemlerde 
Bergama’ya olan ilgisi oldukça fazla, görüyoruz… 
MECLİS BAŞKANI: Yahu ben Bergama'nın çocuğuyum arkadaşlar, tabii ki ilgim olacak. Yani 
Bergama'da doğmuşum, Bergama'da büyümüşüm. Yani Bergama Meclis Üyesi olmamam benim orayla 
ilgili olmamamı gerektirmez ki çok doğal, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Teşekkür ediyorum Sayın Başkan. Tabii bir Meclis Üyesi olarak… 
MECLİS BAŞKANI:  Bir Meclis Üyesi olarak, aynen öyle.  
ÖZGÜR HIZAL: Meclis Üyesi, Meclis Üyesi olmadığınız ilçelerle ilgili de ilgi ve alaka gösteriyor 
olmanız bizleri mutlu etmiyor değil. Oralı olmanız, 4,5 yıllık süreç boyunca Bergama'ya çok fazla ilgi 
göstermediğinizi görmüş olmanın üzüntüsünü yaşıyorduk ama bugün mutluyuz doğrusu. Şimdi, evet… 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)    
HÜSNÜ BOZTEPE: Bir şey demedik yahu… 
ÖZGÜR HIZAL: Olabilir canım, bilgili olabilir. Şimdi Hüsnü Bey, Hüsnü Bey çok basit bir soru 
yöneltti ve çok basit bir tespitte bulundu. Aslında ciddi bir tespit ama cevabı çok basitti. Gitti, fotoğrafını 
çekti, videosunu çekti ve dedi ki; “Harmandalı'da çöp depolama alanının dışında bir çöp depolaması söz 
konusu.” dedi. Bu hem çevresel anlamda bir suç, hem hukuksal anlamda bir suç. Ciddi bir sorun 
tespitinde bulundu. Verilecek cevap çok netti; “Orası çöp depolama alanı ya da çöp depolama alanı 
değil.” Bu kadar. Bunun cevabını vermeniz gerekiyordu. Bunu ister Bürokrat Arkadaşınız verecekti, ister 
siz verecektiniz, ister Grup Başkan Vekiliniz verecekti, biri verecekti. Ama konu öyle farklı noktalara 
geldi, öyle farklı noktalara geldi ki… Bergama'daki kapasiteyi, Ödemiş'teki kapasiteye, İzmir'in büyük bir 
çöp problemine… Şimdi Sayın Başkan, bu çöp konusu, evet, “Siyaset üstü bir mesele” diyoruz. “Siyaset 
üstü mesele” diyoruz ama siyasetçilerin çözeceği bir mesele sonuç itibarıyla ve siyasetçilerin tartıştığı bir 
konu. Şimdi hiçbir zaman ama hiçbir zaman çıkıp popülizm yapmadık. Muhalefetimizi hep yerinde 
yaptık, muhalefetimizi yapıcı yapmaya çalıştık. Ben Hüsnü Bey’le ve Diğer Meclis Üyesi 
Arkadaşlarımızla Harmandalı'daki çöp tesisine gittiğimizde daha henüz oradaki elektrik santrali 
açılmamıştı, daha henüz siz ve bu şehrin Belediye Başkanı Mustafa Tunç SOYER oraya gitmemişti. Hatta 
vahşi depolamayla, düzenli depolama arasında gidip gelen bir süreç vardı, orada bu süreci yönetiyorlardı. 
Arkasından yine yakın zamanda yani hemen o tarihten çok kısa bir süre sonra yine Hüsnü Bey’le o 
bölgeye gidip o bölgedeki kaymaları tespit ettik, gördük, videolarını çektik, fotoğraflarını çektik. Sene 
2019 ya da 2020’nin başı, 2019’un sonu. Ve geldik burada videolarını gösterdik ve geldik burada o 
fotoğrafları gösterdik. İnsanların mağduriyetinden bahsettik, bu raporlardan bahsettik ve o tesisin o gün 
kapatılması gerektiği konusunda burada konuşmalar yaptık. Çıktınız, siz dediniz ki başta Sayın Belediye 
Başkanı olmak üzere dediniz ki; “Orada bir kayma yok, orada bir sorun yok, orada bir problem yok. 
Düzensiz depolama alanını düzenli depolama alanına çevirdik, elektrik üreteceğiz, çevreye çok daha 
sağlıklı bir elektrik üreteceğiz, gelir elde edeceğiz.” dediniz. Sene 2019, 2019. Yaptınız evet, doğru, 
yaptınız. Bir İmtiyaz Sözleşmesi de imzaladınız, 15 yıllık. O İmtiyaz Sözleşmesi’ne göre oraya 15 yıl 
boyunca çöp gitmek zorunda. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Çünkü gaz üretecek. 
ÖZGÜR HIZAL: Çünkü gaz üretecek, gaz üretecek. Gaz üretmeden elektrik üretemeyecek. Bunu siz 
biliyorsunuz, bunu siz biliyorsunuz. Şimdi, şimdi… 
ERHAN UZUNOĞLU: Bilmiyorum. 
ÖZGÜR HIZAL: Bilmiyorsan, kalkar söylersin. Erhan Bey ben o gün o çöp görüntülerini gösterdiğimde 
siz dalga geçtiniz... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.)   “O 
su, o su, o su oradan çıkmıyor.” dediniz. Ben çok iyi biliyorum. Ben Tire'deki çöp tesisine gittiğimde yine 
dalga geçtiniz. O yüzden, “Bilmiyor” diye oradan laf atmayın. Doğrusunu siz söyleyin o zaman, 
doğrusunu siz söyleyin o zaman... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler 
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ve sözler.) Evet verirsiniz. Şimdi… Şimdi çıkıyorsunuz diyorsunuz ki; “Biz orayı kapatacağız.” Niye 
diyorsunuz? Niye diyorsunuz?  
MECLİS BAŞKANI: Kapanması lazım. 
ÖZGÜR HIZAL: Neden?  
MECLİS BAŞKANI: Öyle… 
ÖZGÜR HIZAL:  Çünkü bir Mahkeme Kararı çıktı.  
SALONDAN: Bilim… 
ÖZGÜR HIZAL: Mahkeme Kararı… Bilime falan, bilime falan, bilimi falan salladığınızdan değil.  
MECLİS BAŞKANI: Tamam.  
ÖZGÜR HIZAL: Bilimi ve bilim insanlarını salladığınızdan değil. Bilim adamlarının, bilim insanlarının 
raporları 2019'da da vardı. Çünkü onları sümen altı yaptınız, çünkü onları sakladınız, çünkü onları 
kamuoyuyla paylaşmadınız. Sonra ne oldu? Bölge halkının açtığı dava neticesinde, çıkan bir Mahkeme 
Kararı neticesinde kapatmak zorundasınız. Oraya çöp dökmek artık bir suç. Şimdi gelelim çöp 
problemi… Elbette ki kimse evine götürmeyecek, kimse cebine de koymayacak, bunun biz de 
farkındayız. Ama çöp meselesini sadece Menderes'e indirgerseniz o zaman bu sorunu çözemezsiniz, 
böyle bir sorun yok. Şimdi ben bu soruyu sordum. Bir kez daha soruyorum, cevap versinler. Beş bölgeye 
ayırdınız değil mi Bakanlıkla birlikte yaptığınız çalışma? Birinci bir bölgeniz Bergama, 1200...  
MECLİS BAŞKANI: 1.2 ton. 
ÖZGÜR HIZAL: 1.2 ton. Tamam. Beş; birinci bölge Bergama, İkinci bölge neresi? Ödemiş. İmtiyaz 
Sözleşmesini yanlış yaptınız, Yap-İşlet-Devret modeliyle yaptınız, yapıp işletilemeyen bir tesis. Hâlâ 
çöplerin bir kısmı Tire’ye gittiğini biliyoruz. İkincisi; Ödemiş. Üçüncüsü; planlamaya göre Menderes. 
Değil mi? Dördüncüsü; bir yarımada, planlamaya göre işte Urla ya da Seferihisar. Değil mi? Beşincisi 
hangisi Sayın Başkan? Beşincisi hangisi bana bunu söyler misiniz? Beşinci tesisinizi bana söyleyin. Çok 
samimi bir soru soruyorum. Beşincisi… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.)  Ödemiş de var ya. 
MECLİS BAŞKANI: Hayır canım o planın içinde Harmandalı’ var, niye soruyorsun ki hemen? 
ÖZGÜR HIZAL: Harmandalı var. 
MECLİS BAŞKANI: Yazıyor ya burada, sunum yaptık, sunum yaptık. 
ÖZGÜR HIZAL: Çok güzel, tamam. Çok güzel Harmandalı değil mi beşincisi? Tamam çok güzel. 
MECLİS BAŞKANI: Hâlâ mı? 
ÖZGÜR HIZAL: Tamam çok güzel işte, sorunun cevabı bu, sorunun cevabı bu. Şimdi Menderes’teki 
tart…   
MECLİS BAŞKANI: Anlamadım… 
ÖZGÜR HIZAL: Anladınız, anladınız çok iyi anladınız,  
MECLİS BAŞKANI: Yok gerçekten anlamadım yani. 
ÖZGÜR HIZAL: Çok iyi anladınız. 
MECLİS BAŞKANI: Hayır, biz bunu söylüyoruz yani… 
ÖZGÜR HIZAL: Çok iyi anladınız. Sayın Başkan söylüyorum… 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun, buyurun, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Müsaade buyurun, söylüyorum. 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi, şimdi demek ki beşincisi Harmandalı. Demek ki çöp meselesi tartışılırken işte 
“Bakanlık şöyle yapıyor, İl Müdürlüğü şunu yapıyor, şu engel karşımıza çıkıyor” meselesi üzerinden 
yaptığınız tartışma, yani Menderes üzerinden yaptığınız tartışma, aslında anlamsız bir tartışma. Siz 
İzmir'in kronik çöp probleminin kronik tesisi olan Harmandalı problemini çözmeniz gerekiyor. Bunu 
çözeceğiniz yer neresi? Neresi? 
MECLİS BAŞKANI: Evet, neresi hakikatten? 
ÖZGÜR HIZAL: Senin Meclis Üyesi olduğun ilçenin dibindeki, ilçenin yanındaki Yamanlar. Yamanlar 
Dağı, Karşıyaka Yamanlar. 198 bin metrekare ya da 193 bin metrekare Hazine’ye ait 103 bin 
metrekarelik bir alan ve Hazine tahsis etti. 
MECLİS BAŞKANI: Sorunları yok mu? 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi… Sorunlara geleceğim Sayın Başkan. Sorunları vardı, davalar açıldı, davayı 
kazandı Büyükşehir Belediyesi. Ne zaman? 2019 yılında Şubat Ayı zannedersem. Aziz Bey ne yaptı? 
Dedi ki, bir açıklama yaptı; “İzmir Büyükşehir Belediyesi katı atık mücadelesini, yargı mücadelesini 
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kazandı.” dedi. Neresi için? Yamanlar için, Karşıyaka Yamanlar için. O dönemin Karşıyaka Belediye 
Başkanı, CHP'li Belediye Başkanı karşı çıkıyordu. Popülizm mi yaptı? Popülizm mi yapıyordu o arkadaş? 
Kendince haklı gerekçelerle karşı çıkmıştır, bilmiyorum. Ya da Menderes Belediye Başkanı popülizm mi 
yapıyordu? Kendince haklı gerekçelerle karşı çıkmıştır. Şimdi Yamanlar demek ki var, elimizde değil mi? 
Peki Tunç SOYER göreve geldikten sonra Yamanlar’la ilgili en ufacık bir çalışma yapıldı mı? Yapılmadı. 
Şimdi diyeceksiniz ki su var, yeraltı suyu var, içme suyu var, şu var, bu var... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
SALONDAN: Karagöl Barajı var.  
ÖZGÜR HIZAL: O zaman gelelim. Menderes'te ne var? İzmir'in su kaynağı var, tarımı var. Senin daha 
yolun yok orada, yolun yok. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Baraj var. 
ÖZGÜR HIZAL: Baraj var.  
İRFAN ÖNAL: Dibi delik baraj var.  
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi, şimdi, şimdi… Dibi delik baraj değil o, sen yine karıştırıyorsun. Dersine iyi 
çalış İrfan Bey, bir dersine çalış, gözünü seveyim yahu. Her seferinde geliyorsun burada konuşuyorsun 
konuşuyorsun, tembel öğrenciler gibi yapma Allah'ını seversen. Üzülüyorum yahu, üzülüyorum yahu. 
(Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Şimdi… 
İRFAN ÖNAL: 10 dakika oldu Başkan’ım.  
MECLİS BAŞKANI: Evet, Sayın HIZAL toparlayalım… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Sayın HIZAL toparlayalım, Sayın HIZAL 
toparlayalım, toparlayalım. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Evet toparlayalım, buyurun. 
ÖZGÜR HIZAL: Şimdi demek ki “Menderes” dediğiniz yer, “Karaburun” dediğiniz tesis ya da o 
bölgedeki tesisler, Harmandalı gibi ciddi sorun olan bir tesisin çözümü değil, bir kere bunu kabul edelim. 
Harmandalı, İzmir'in en büyük çöp depolama alanı, sizin orayı kapatma gibi bir niyetiniz yoktu, hâlâ yok, 
şu anda popülizmi aslında sizler yapıyorsunuz. Seçime kalmış 5 ay, bu 5 aylık süreç içerisinde yaptığınız 
en iyi iş olan “Engelleniyoruz” algısı üzerinden bir siyaset yaparak, İzmir'deki 25 yıldır çözülemeyen çöp 
sorununu daha da çözümsüz noktaya getiriyorsunuz, teşekkür ediyorum. (11 dakika 26 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Evet, çok teşekkür ederim. Hakan Bey buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Sayın Başkan… 
MECLİS BAŞKANI: Buyurun. 
HAKAN YILDIZ: Öncelikle geçen Mecliste konuşulan Şehir Hastanesiyle ilgili bazı bilgiler vermek 
için söz almıştım; ama öncesi tartıştığımız konuyla ilgili bir şeyi belirtmek isterim. Şimdi, Bergama'daki 
tesis mesela, 2008 yılında temel atmışız. O dönem de Adalet ve Kalkınma Partili Belediye Başkanımız 
varmış. O zaman da İrfan Bey biz planları desteklemişiz, temel atmasını da desteklemişiz, projesini de 
desteklemişiz. Hani engelliyoruz ya biz… 
MECLİS BAŞKANI: Vahşi depolama olduğunu da söyleyin. 
HAKAN YILDIZ: Katı atık, bu tesisin temelinden bahsediyorum. Yani Sayın Başkan, ben de dersimi iyi 
çalışırım, bilirsiniz. Bu konuştuğumuz tesisin temel atmasından bahsediyorum. Sonra, mesela bir tarih 
vereceğim, İrfan Bey not etsin bu tarihi, 11/09/2020 Çevre Şehircilik Bakanlığının 6002 sayılı ÇED 
Raporu, olumlu rapor da vermişiz burasıyla ilgili. Yani neyi demek istiyorum? Başaramadığınız, 
beceremediğiniz, planlama anlamında ortaya koyamadığınız her çalışmanızın, gerekçelerini samimiyetle 
anlatmak yerine… Tabii Özgür Başkan da söyledi ya; “Tembel öğrenci” versiyonu gibi gelirsiniz 
Meclis’e, maalesef böyle oluyor. Sonunda çok basit bir tanım koyuyor ortaya “Sapla samanı 
karıştırmayalım, elmayla armut olmasın.” işte “Demagoji yapmayın.” gibi söylemler. Ya da “Popülizm 
yapıyorsunuz.” tarzı söylemler. Şimdi bütün bu konuştuklarına bakıyorum, bakıyorum, bakıyorum Sayın 
İrfan Bey’in, “Engellediniz, engellediniz, istemediniz, istemediniz...” Şimdi engelleyen ya da istemeyen 
bir iktidar olmuş olsaydık… Lütfen tarihini bir daha not alın, biz bahsettiğim 11/09/2020 tarihinde 
buraya, ÇED’e olumlu rapor vermezdik. Biz burayı istemiyor olsaydık… O gün Raşit Başkan da, daha 
sonra Cumhuriyet Halk Partisine geçti, şimdi de tekrar AK Parti’de, Hakan Başkanla olan Bergama’da 
çöple ilgili bu noktadaki engelleme politikalarını Merkezi Hükümetle çok rahat uygulardık. Ama bizim 
siyaset kültürümüzde maalesef böyle bir anlayış yok. Şimdi döneyim, bakın, Murat Bey mesela oradan 
bakıyor ama ben çok net bakın… Bakın bakın bir şey söyleyeyim Sayın AYDIN. 4,5 yıldır bu Mecliste 
çalışıyoruz, 5 ayımız kaldı. Çok iddialı bir ifade kullanacağım, AK Partinin bizzat ve isteyerek, sizin de 
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ödevlerinizi eksiksiz olarak tamamladığınız, engellenmiş bir tane konu getirin tartışmaya hazırım, bakın 
tartışmaya hazırım. Şimdi, şimdi bakınız, siz Belediyenin işleyişlerinden biraz uzak olduğunuz için… Ben 
mesela somut bir örnek vereyim. Şimdi geçtiğimiz günlerde… Ben Konak’ın Meclis Üyesiyim, Konak’ın 
meselelerinde de Büyükşehirle çok ciddi şekilde koordineli çalışan bir Meclis Üyesiyim, bunu Bürokrat 
Arkadaşlarımız da gayet iyi bilirler. Şimdi bitmeyen bir Mürselpaşa Alt Geçidimiz var mesela, bir türlü 
bitiremediğimiz, projesi gitti, geldi. Şimdi teknik proje anlamında orada geçen projenin 
uyuşmazlıklarından kaynaklı, burada oluşmuş sorunlar vardı. Dün itibarıyla o sorunu da o projeyi de 
çözdük yazısını getirtiyoruz. Şimdi burada ne vardı biliyor musunuz? Tamamen teknik, oluşturulmuş, 
giden ama Hızlı Tren Projesiyle uyuşmayan, battı-çıktı tekniğinin oturmadığı, teknik çalışmalardan 
kaynaklı sorunlar vardı ve bu sorunların kaynaklı çözümü noktasında biz AK Parti olarak, başta Sayın 
Genel Başkan Yardımcımız Hamza DAĞ’ın talimatlarıyla, İl Başkanımızın talimatıyla bizzat Ankara'ya 
giderek, AEM'yle yapılan görüşmelerine katılarak, ideal bir noktada geçişin sağlanabileceği, İzmir Hızlı 
Tren Hattının, İzmir ayağını etkilemeyecek, battı-çıktıyı çözebilecek bir çözümü birlikte getirdik. Peki, 4 
yıldır niye oldu? Bu bahsettiğim uyuşmazlıklardan kaynaklı oldu. Şimdi bu anlamda getirin, her 
noktada… Daha biz Pazartesi günkü iki tane önemli İZSU’nun projesine oybirliği yaptık ve İller Bankası 
destekli, Dünya Bankası destekli. Eğer engelleme irademiz olmuş olsaydı, İller Bankası'nın uzun süredir 
yürütülen bu görüşmeler kapsamında İzmir'e, Türkiye'ye tanınmış bu kredi noktalarındaki alanda herhalde 
“Engelliyor” niyetimiz olsaydı, 5 ilden biri kategorisine İzmir'i sokmazdık. Şimdi bu anlamda ben, 
belgelerle ve tarihlerle konuşuyorum ve açık çek veriyorum, Cumhuriyet Halk Partisinin Sayın Grup 
Başkan Vekiline. Diyorum ki; “Merkezi Hükümet tarafından engellendiğini düşündüğünüz herhangi bir 
noktayı getirin, Ankara'da tüm gerekçelerini ortaya koymaya hazırım. Grubum da hazır, Grup Başkan 
Vekilim de hazır.” Ancak bir taraftan 1/100.000’lik planlarda yaptığınız gibi protokollerinizin arkasına 
sığınmaktan kaçarsanız, sözlerinizi ve taahhütlerinizi yerine getirmezseniz ve bu anlamda Ankara'daki 
bürokratlarla yürütülen bu samimi çalışmaları İzmir'e dönüp unutursanız, o zaman hesabı Merkeze değil, 
kendi evinizin içinde arayın. Şimdi biraz önce MHP'nin Sayın Grup Başkan Vekili de çok net ifade etti. 
Dedi ki; “Biz Bergama'da Dikili’yi, Kınık’ı, Aliağa'yı almaya hazırız ve bugüne kadar aldık.” Şimdi siz 
de oradaki… Hem oralısınız, hem oraya karşı ilgi alakanız da var. Yol ve yolun taşıma, köyün içinden 
geçen problemleri aktardınız. Ben Menderes'teki çöp tesisiyle ilgili bu Mecliste konuşmalar yaptım. O 
gün de söyledim, bugün de söylüyorum. Planlama beceriksizliğinizin sorununu lütfen hiçbir Gruba 
yüklemeyiniz. Tahtalı Havzası’ndan binlerce tır geçirmeyi göze alacak bir tesis planlaması yapıyorsunuz, 
yol planlaması yapmıyorsunuz. Ve biz o gün de söyledik, bugün de söylüyorum ve ben lafımın da 
arkasındayım, bu lafımı da şahsım adına söylüyorum. Eğer bu noktada o yukarıdan, otoyoldan gerçek bir 
planlamayı, yol planlamasını getirin, benim oyum “Evet” olacak ve ben bütün bu kadar siyasi birikimimle 
Adalet ve Kalkınma Partisi içerisindeki Hamza Başkanıma da, Vekillerime de, Genel Başkanıma da bu 
konunun çözümü için gitmeye hazırız. Ancak siz ne burada halkı doğru bilgilendirme yapıyorsunuz… 
Bırakın halkı, kendi ilçenizin Meclis Üyeleri Meclise gelmiyor. İlk önce siz kendi Belediye Başkanınızı 
ikna edin, ondan sonra dönüp de Muhalefet Grubu üzerinden yorumlar yapın. Siz oraya alternatif bir yol 
yaptınız mı? Yapmadınız. Binlerce kamyon İzmir'in en büyük sulama, içme suyunu taşıyan havzadan 
geçiyor, bununla ilgili tek bir çalışma koydunuz mu? Koymadınız. İmar Komisyonu Başkanı Sayın İrfan 
Bey, Komisyon Üyesi Sayın Murat Bey, bununla ilgili bir plan çalışmasını Komisyona getirdi mi? Meclis 
Gündemine taşıdı mı? Taşımadınız. Şimdi siz bölgesel çalışmalarınızı eksik yapmaya devam ediyorsunuz, 
bu bir alışkanlık. Hangi alışkanlık? Cumhuriyet Halk Partili yönetim alışkanlığı. Planlamadan uzak, yarını 
görmekten uzak ama bunun da döndüğünde sıkıştığında bürokratlar, “Engellendik” söylemi üzerinden bir 
anlayış. Bakınız şimdi ben bir bilgi notu verip, sonra da sizin plansızlığınızın, beceriksizliğinizin ve iş 
yapmamanızın bir belgesini de biraz sonra Sayın AYDIN'a vereceğim. Şimdi Sayın AYDIN ve İrfan Bey, 
Şehir Hastanesiyle ilgili sorular sordular. Tabii ben onların Şehir Hastanesini Gündeme taşımalarını çok 
saygıyla karşılıyorum. Yani niye? 16 ilde açıldı. İzmir'de de açılsın da biz de bir an önce gidelim 
istiyorlar, o heyecanlarını anlıyorum. Yani oradan bir an önce faydalanmak duygusunu çok iyi anlıyorum. 
Yani “İzmir-İstanbul Otoyolu niye yapıldı?” diye bu Mecliste konuşanların otoyolu kullanılmada ne 
kadar mutlu olduklarını gördüğüm gibi, hastanemiz de açıldığında kullanmaktan ne kadar mutlu 
olacaklarını bildiğimiz için bu acelelerini ve heyecanlarını saygıyla karşılıyorum. Şimdi bir soru sordular 
dediler ki; “Gecikmenin süresi 25 yıldan düşecek mi?” Gecikmenin süresi 25 yıldan düşmüş durumda. 
Yani şu an takriben, takriben, takriben ben size cevap vereyim Sayın Başkan. Takriben 5 yıllık bir süre 
düşümü söz konusu. Bunu da şu an Protokollerle… Tam gecikmiş süreyi düşüyorlar. Şimdi ana 
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gecikmenin nedeni, ana yüklenici GAMA’nın girdiği finansman problemdi. Şimdi burada bazen “Bir 
proje niye tamamlanmadı” diyoruz? İşte müteahhit firmanın yaşadığı ekonomik koşullar, ekonomik 
gerekçeler, ekonomik gerekçeler… Peki yenisini buldunuz mu? Ya da yenisini oyuna soktunuz mu? 
Mesela Opera Binası’nda olduğu gibi. Yok. Biz ama hatta Hükümetimiz bu anlamda aynı şekilde 
başladığı her işi bitirmiş bir Hükümetin, temsilci olma gururunu da taşıyan bir Meclis Üyesi olarak 
söylüyorum, diğer yüklenici firma TÜRKER’lerle girdik noktasında gücünü kullanmıştır holding firması 
ve kredisini ayarlamış ve bu hastaneye bu noktaya getirmiştir. Peki, bu hastanede ne var? Şehir 
Hastanesinde 6 tane hastane var Sayın Başkan. Kadın ve Çocuk Hastalıklar Hastanesi var. Hani diyorlar 
ya “Temel, temel atıyorsunuz.” Bunların her biri başlı başına sizin hayal edemeyeceğiniz kapsamda 
büyük, 700 bin metrekare toplamda bir inşaattan bahsediyorum. Yani şunu söylüyorum; mesela Sayın 
AYDIN getirsin, Sayın Tunç SOYER yönetimi döneminde toplamda acaba İzmir'de 700 bin metrekare 
kapalı alanda bir inşaat yaptılar mı? 
MECLİS BAŞKANI: Sayın YILDIZ toparlayın.  
HAKAN YILDIZ: Toplamda, toplamda Sayın Başkan… 
MECLİS BAŞKANI: Lütfen toparlayın.  
SALONDAN: Dünyada… 
HAKAN YILDIZ: Şimdi Kalp Damar Cerrahi Hastanesi, Onkoloji Hastanesi, Fizik Tedavi 
Rehabilitasyon Hastanesi, Yüksek Güvenlikli Adli Psikiyatri Hastanesi ve Genel Hastane. 3000 kişinin 
çalıştığı bir hastane. Şimdi bunu ben bizzat da gittim... Sayın Cumhurbaşkanımız geldiğinde açılış 
ihtimali evet, vardı. Hastane bitmiştir. Sadece hastane yönetiminin kurulan bu kadar elektronik, dünyadan 
gelen cihazların entegrasyonu konusunda bir süre talebi oldu. Bu hastanenin bitmediği değil, hastane 
%100 hazır, şu an tedavi de yapabilecek düzeyde. Hatta başka bir şey söyleyeyim; o gün korumalar 
geldiğinde adamlardan kan alıp test bile yaptılar ama önemli olan burada vatandaş girdiğinde bir 
aksamanın yaşanmaması. Bu kadar büyük bir proje bitmiştir, bir problem yoktur. Son sözümü şunla 
tamamlayayım.  
MECLİS BAŞKANI: Lütfen. 
HAKAN YILDIZ: Mesela biz 700 bin metrekareyi bitirirken kendileri 2000… İzmir depreminden sonra 
Milli Eğitim Bakanlığına gitmişler. İzmir'in Milli Eğitim Müdürlüğüne demişler ki; “Biz bir tane okul 
yapalım.” Kim demiş? Sayın Tunç SOYER Başkanımız demiş. Ve ne yapmışız? 18/05/2021 yılında bir 
Protokol imzalamışız. İrfan Bey, Protokol imzalamışız. Yani o Belediyeyle Milli Eğitim Müdürlüğümüz 
yapmış Protokolü. Bir tane okul, bir tane. Peki ne yapmışız? 24/08/2022 tarihinde yer teslimi yapmış 
Milli Eğitim. “Buraya okulu yapabilirsiniz.” demiş. Projeye de onay vermiş, çok övdüğünüz İZBETON 
üstlenmiş. Peki 24/08/2022 tarihinde yer teslimi yapılmış. Temel inşaat yapılması… Ancak şantiye yarım 
kalmış. O günden bugüne tek bir metrekare inşa edememişsiniz. Şimdi Sayın AYDIN diğer sorularımı 
sorunca hukuku bilmediğimi iddia ediyorsunuz. 
MURAT AYDIN: Ben öyle bir şey demedim. 
HAKAN YILDIZ: Bu anlamda siz benim yanlış yorumladığımı söylüyorsunuz. Ancak ümit ederim…  
MECLİS BAŞKANI: Toparlayalım.  
HAKAN YILDIZ: Sayın Genel Sekreter Yardımcısına da… 
MECLİS BAŞKANI: Toparlayın…  
HAKAN YILDIZ: Brifing verirseniz, Bakanlığa yazdığı yazının ne anlama geldiğini, orası da bir sizden 
hukuk dersi sağlasın. Ancak şu yazıyı ben size teslim edeyim. Umut ederim, Cuma günü sadece bir tane 
okul yapamamanızın nedenini bu Meclise bir açıklayın da AK Parti Grubu, Milliyetçi Hareket Partisi 
Grubu olarak bizler öğrenelim, İzmir Kamuoyu öğrensin.  
MECLİS BAŞKANI: Peki. Toparlayalım… 
HAKAN YILDIZ: İZBETON niye yapamamış bakalım. Saygılar sunuyorum.                                        
(11 dakika 18 saniye) 
MECLİS BAŞKANI: Teşekkür ediyorum. Değerli Arkadaşlar Hakan Bey, Hakan Bey'in sözünde bir 
düzeltme yapmak mecburiyetindeyim. Hani dedi ya; “Ben dersime iyi çalışırım.” Ama Bergama 
konusunda sanıyorum yeteri kadar bilgide bir sorun var. Çünkü şöyle, şöyle; 2008 yılında o zamanki AK 
Parti Belediye Başkanı Arkadaşımızın orada yaptığı tesis, katı atık depolama tesisi…  
HAKAN YILDIZ: Ben oranın planından bahsediyorum… 
MECLİS BAŞKANI: Katı atık depolama tesisi arkadaşlar, bakın o tesisin adı… Evet, aynı parsel 
üzerinde, o büyük parsel üzerinde yapıldı ama biz, orada yaptığımız tesisin adı “Atık Yönetimi ve Enerji 
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Üretim Tesisi. Yani birinde, birinde sadece Harmandalı'da olduğu gibi depolama yapılıyor. Hatta elektrik 
üretimi de yok orada, o zamanlar. Ama bizim yaptığımız tesis, yani İzmir Büyükşehir Belediyesi Tunç 
SOYER'in döneminde, Sayın Başkanımızın döneminde yaptığı tesisin adı, hani bilinsin kayıtlara doğru 
geçsin diye söylüyorum bunu; Atık Yönetimi ve Enerji Üretim Tesisi. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Yani şimdi, şimdi… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Evet Bergama'daki aynen böyle… (Salondan ses 
kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Hayır, hayır, hayır arkadaşlar bakın, 
şimdi, şimdi bu tesis, Değerli Arkadaşlar bu tesis, bu tesis, bu tesis ne yapıyor? Bu tesis ne yapıyor? 
Depolama yapmıyor. Bertaraf ediyor, bertaraf ettiğinde posa diye çıkan, posa diye… Ben dersimi 
çalıştığım için, Bergama olunca dersi çalışıyorum mecburen. Posa dediğimiz şey; aşağı-yukarı 400 ton, 
0.4 ton diyelim, 0.4 ton posa çıkıyor, posa çıkıyor. O posayı da o alanda, o alanda, o büyük parselde, 
alanda depoluyor. Yani o posa, koku yapan kötü şey bir malzeme değil. İçinde cam kırıklarının da 
olduğu, o açıdan o gübre olarak kullanılamıyor. Posa olduğu için ama şimdi orada bizim yapmak 
istediğimiz, yapmak istediğimiz bir tesis daha var. O posayı, o posayı bir daha işlemden geçirip 0.4 ton 
değil, 0.2 tona indirip çıkan malzemeden gübre ve benzeri elde edip, onu kullanmayı düşünüyoruz. 
Dolayısıyla Bergama'daki tesisimizin kuruluşundan itibaren… Biraz önce bahsettik 2008 yılında 
depolama, ondan sonrası katı atık bertarafa dönüştürüldü bizim tarafımızdan. O tesis, o tesis 1.2 ton 
işlemeye devam edecek, ilave hiçbir şey oraya gelemez zaten, mümkün değil, ona da hiç kimsenin rızası 
olmaz, ben de dâhil rızam olmaz, gelmez. Çünkü onun gelmesi demek oraya depolama demek, o çöpün 
önüne önce ben yatarım. Dolayısıyla… Ama orada yapılanın, şimdi yapılanın daha iyileştirme olduğunu, 
mevcut tesisin posasında iyileştirme olduğunu da buradan kayıtlara düşsün diye söylüyorum. Son şeyle 
bitireceğim, Murat Bey'e vereceğim ondan sonra. Bergama Meclis Üyesi Arkadaşlarımın tümüne Cüneyt 
Bey'de buradan, şu andan duyurmuş olayım önümüzdeki hafta olabilirse, inşallah önümüzdeki hafta olur. 
Bergama Meclis Üyelerimizle, bütün partilerdeki arkadaşlarımızla o tesise gidelim. 31 Meclis Üyemiz var 
Bergama'da…  
CÜNEYT UMUTLU: Kokunun olduğu yere gidelim Başkan’ım… Kokunun olduğu yere… 
MECLİS BAŞKANI: Gidelim, sorun değil, yani hepsine gidelim, sıkıntı yok. Yani ben gitmeyelim 
demiyorum, gidelim.  
CÜNEYT UMUTLU: Muhtarlar… 
MECLİS BAŞKANI: Muhtarlar da gelsin ama yani geldi zaten, görüşüyoruz onlarla da sıkıntı yok. 
Yerinde görelim birlikte inceleyelim. Sorunu, soracağımız soruları da orada Bürokrat Arkadaşlarımıza 
soralım. Dolayısıyla bundan bir imtina etmiyoruz. Çünkü Bergama'ya bir hizmet yapılıyor, bu doğru bir 
hizmet, iyi bir hizmet, kötü bir hizmet değil. Dolayısıyla buna zaten Bergama Belediye Başkanımızın da 
“Hayır” dediği yok, “Hayır” dediği yok. Bergama'daki Meclis Üyelerimizin de Cüneyt Bey de dâhil 
olmak üzere kimsenin “Hayır” dediği yok. Yani dolayısıyla kötü bir şey yok orada. Bakanlığımız da 
“evet” diyor, hiçbir sıkıntı yok. Çözülmesi gereken, çözülmesi gereken, birtakım oranın hassasiyetleri 
varsa bir tane yine dile getirdi Çok doğru bir şekilde. Çözüyoruz, çözmeye de devam edeceğiz. Buyurun 
Sayın AYDIN, özür dilerim.  
MURAT AYDIN: Sayın Başkan’ım, Değerli Meclis Üyeleri, hepinizi saygıyla selamlıyorum. Bir 
meseleyi doğru düzgün tartışmak da mümkün olmalı. Ya da bir meseleyi birazcık kibre kayan bir anlayışa 
gitmeden de konuşmak herhalde mümkün olmalı. Yani her şeyi bilen, her şeyi yapan, her şeyi çok iyi 
beceren… Hani Mazhar Fuat'ın şarkısındaki gibi; “Sen neymişsin be ağabey.” derler adama. Peki, ben 
yine de anlatayım. Burada bu konuyu, Harmandalı meselesini uzun uzun anlattık. Ben anlattım, bu 
kürsüde anlattım. Tabii, arkadaşlara hep söylüyorum, anlamak istemeyene hiçbir söz kâfi değil. O 
yüzden, sanki bunların hiçbirisi söylenmemiş, sanki bunların hiçbirisi konuşulmamış, sanki bu sordukları 
sorulara daha önce cevap verilmemiş gibi yapıyor arkadaşlar her seferinde, yapmaya devam etsinler. Ama 
izninizle, önce boynumun borcu olan bir şey var onu halletmem lazım. Değerli Meclis Üyeleri, bugün 11 
Ekim Dünya Kız Çocukları Günü. Birleşmiş Milletler 2012 yılında kız çocuklarının dünya genelinde 
haklarının korunması ve ayrımcılığının önüne geçilmesi amacıyla bugünü anma günü olarak belirledi. 
Türkiye'de de geleneksel toplumsal cinsiyet rolleri nedeniyle ayrımcılıkla karşı karşıya kalan kız 
çocukları ne yazık ki giderek artan oranda istismara maruz kalıyor, şiddet mağduru oluyor. Çocuk yaşta 
evlendiriliyorlar. Türk Medeni Kanununa göre ve Çocuk Koruma Kanununa göre 18 yaşından küçük 
herkes çocuk olarak sayıldığı halde yine aynı Kanun uyarınca 16 yaşındaki çocuklar kanuni temsilcilerin 
izniyle, 17 yaşındaki çocuklar ise… 16 yaşındakiler Mahkeme Kararıyla, 17 yaşındakiler de kanuni 
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temsilcilerin izniyle evlenebiliyorlar ve işin tuhafı şu; 16 yaşında evlenen, evlendiği için de ergin kılınan 
bu çocuk, sağlığına zararlı olduğu için sigara alamıyor, araba kullanamıyor, oy veremiyor. Ama anne ya 
da baba olabiliyor. UNESCO, dünyada kız çocuklarının ve kadınların eğitim hakkını analiz eden 
verilerine göre dünyada 118 milyon kız çocuğu ilk ve ortaokul çağında olduğu halde hiç okula gidemiyor. 
118 milyon kız çocuğu dünyada eğitim yüzü görmüyor. Türkiye'de de 1.5 milyon kız çocuğu okula 
gidemiyor. Sosyo-ekonomik olarak dezavantajlı ailelerin kızları ev işlerine yardım etmek, küçük 
kardeşlerine bakmak, mevsimlik tarım işlerinde çalışmak, erken yaşta evlendirilmek gibi, onların 
gelişimini engelleyen istismar boyutuna kadar varan fiillerle karşı karşıya kalıyor. Anlatmak istediğim 
şudur; bugün sosyal medyada pek çok paylaşım gördüm. Değerli Meclis Üyeleri, Dünya Kız Çocukları 
Günü, kız çocuklarımızı seveceğimiz, kız çocuklarımızı arayacağımız bir gündür elbette ama daha da 
önemlisi, az önce tariflemeye çalıştığım dünyada eğitim alamayan, dünyada ve ülkemizde eğitim 
alamayan, erken yaşta evlendirilen, şiddete maruz kalan, toplumsal cinsiyet ayrımcılığına maruz kalan, iş 
bulamayan ya da bulduğu iş’te düşük ücretle çalıştırılan kız çocuklarıyla dayanışma günüdür. Hepsine 
dayanışma duygularımı iletirim. Değerli Meclis Üyeleri; sordular, haydi tek tek bir daha cevaplayayım. 
Harmandalı'da çöp alanı olarak onaylanan bölge dışına çöp dökülmemektedir, çöp döküm garantisi 
verilmemiştir. Mevcut alandaki birikmiş çöp ve buradaki gaz, belirtilen elektrik üretim süresi boyunca, 
hatta daha fazlası boyunca elektrik üretmeye yeterli kapasiteye sahiptir. Bunu her defasında anlatıyoruz. 
Hani en basit cümlelerle bir daha anlatayım.  
HÜSNÜ BOZTEPE: Bunları biz de söylüyoruz. 
MURAT AYDIN: Söylüyorum aynısını, her seferinde. Yani ne olur hiç değilse… 
İRFAN ÖNAL: Not alın… 
MURAT AYDIN: Hani… Yani en basit haliyle söyleyeyim. Çöp alanı olarak onaylanan bölge dışına çöp 
dökülmemektedir. Elektrik üretimiyle ilgili yapılan sözleşme gereği bir çöp garantisi olmadığı gibi, bugün 
oraya çöp dökmeyi sıfırladığımızda bile elektrik üretmeye yetecek kapasite orada vardır. Daha açık nasıl 
söyleyebilirim bilmiyorum yani. Herhalde hepimiz Türkçe biliyoruz. Şimdi diyorlar ki…  
SALONDAN: Sözleşme… 
MURAT AYDIN: Efendim sözleşmeyi bir daha söyleyeyim, tamam, peki bir daha söyleyeyim Özgür 
Beyciğim, bir daha söyleyeyim. Yahu bir daha söyleyeyim… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ama dinlemeyeceksin biliyorum da, ben yine bir 
daha söyleyeyim… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
Yahu bir daha söyleyeyim. Çöp dökülen alana, bugün çöp dökmeyi bıraksanız bile o sözleşmede taahhüt 
edilen elektrik üretim süresini aşacak kadar kapasite orada mevcuttur. Yahu bunu daha kaç defa 
anlatabilirim ki? Hangi kelime? (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) Yahu ölçtün mü çıkan gazı oradan? Ölçtün mü?  
HÜSNÜ BOZTEPE: Ben ölçmedim ama… 
MURAT AYDIN: Tamam o zaman ne? Şimdi bak, her, her sözün eksik bilgi. Her sözün… Şimdi diyor 
ki; “Oraya gitmemiştir.” Yahu Değerli Meclis Üyeleri, yahu rica ederim, bak rica ediyorum. Birbirimize 
asgari nezaketle saygıyı gösterelim. Yahu bizim arkamıza kamera mı taktınız her gittiğimiz yeri 
görüyorsunuz? Nereden biliyorsunuz gitmediğimizi bir yere? Nereden biliyorsunuz Belediyenin 
çalışmalarından uzakta olduğumuzu? Bu kibirdir, yapmayın bunu, yapmayın. Buna gerek yok. Hayatımın 
hiçbir noktasında “Ben senden daha çok hukuk biliyorum.” diye hiç kimseye söylemedim. Hukuki bir 
konuyla ilgili görüşünü söylüyor, ben de karşı görüşümü söylüyorum. Bu kadar, bu kadar. Bir daha 
söyleyeyim tekrar. “Menderes'te” diyor ki; “Bir tane engellenen gösterin.” Gösteriyorum bak, 
söylüyorum, Tarım İl Müdürünüze söyleyin, daha önce değiştirdiği görüşe dönsün. Menderes'in imzasını 
atsın, atsın. Bir şey daha söyleyeyim… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan 
sesler ve sözler.) Bir dakika ona da cevap vereceğim, ona da cevap vereceğim. Menderes'le ilgili, 
Menderes'le ilgili, sürecin takıldığı yer yol mu?  
SALONDAN: Yol. 
MECLİS BAŞKANI: Değil. 
MURAT AYDIN: Tarım Müdürlüğü…  
HAKAN YILDIZ: Süreç… (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve 
sözler.) 
MURAT AYDIN: Bir dakika, dur, bir dakika… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) İzin verir misin? İzin ver.  
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HAKAN YILDIZ: Yahu sordun cevap verdim… 
MURAT AYDIN: Hayır sormadım sana. 
MECLİS BAŞKANI: Hayır. Buyurun, buyurun. 
HAKAN YILDIZ:  Başkan’a konuş… 
MURAT AYDIN: İzin ver. 
MECLİS BAŞKANI: Çok önemli bir konu, buyurun. Bana… Buyurun, lütfen önemli. 
MURAT AYDIN: Menderes'teki bütün Bakanlıklar diyor ya; “Planlamanız yanlış, yolunuz eksik.” Peki, 
senin yönettiğin Bakanlık buna onay vermiş, senin yönettiğin Müdürlükler onay vermiş, Orman 
Müdürlüğü onay vermiş, Çevre Müdürlüğü onay vermiş… (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Çevre Müdürlüğün de onay vermiş. Kim onay 
vermemiş? 
ÖZGÜR HIZAL: Vatandaş. 
MURAT AYDIN: Tarım Müdürlüğü. 
ÖZGÜR HIZAL: Vatandaş. 
MURAT AYDIN: Tarım Müdürlüğü neden onay vermemiş?  
ÖZGÜR HIZAL: Vatandaşın… 
MURAT AYDIN: Oradaki belli bir mesafede… 
MECLİS BAŞKANI: Zeytin… 
MURAT AYDIN: Bir zeytinlik alanı olduğunu, buradan çıkacak kokunun ve tozun ki koku ve toz 
çıkmayacağını gayet iyi biliyorlar, buna zarar vereceğini söylüyor. Şimdi Değerli Arkadaşlar, Tarım İl 
Müdürlüğü bu konuda olumlu görüşü verdikten sonra kim bilir ne olduysa bu görüşünü değiştirip, bu hâle 
getirip bizi kilitledi. Diyorsunuz ya “Bir tane gösterin.” Gösteriyorum işte. Diyorsun ki; “Yolu olmadığı 
için.” Sizin hiçbir Kurumunuzdan “Buranın yolu uygun değil, o yüzden izin vermiyorum.” yazısı gelmedi 
ki, gelmedi ki... (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ya 
gelmedi arkadaşım, gelmedi. Varsa getir. Bak bu aldığın bilgi notu, bana verdiğin bilgi notu, yanlış. 
Söyleyeyim sana. 
HAKAN YILDIZ: Nasıl yanlış? 
MURAT AYDIN: Bahsettiğin şey, Orhan Kemal İlkokulu. Orhan Kemal İlkokulunun şu an iş bitim 
oranı %48. Hani Özgür Bey ölçüp ölçüp geliyor ya bize, mesafeleri şu kadar oldu, bu kadar kapasite var... 
O okulun şeyi 48. Ve müteahhit ekonomik sorunları nedeniyle sözleşmeyi kendi feshetti. Ne İzmir 
Büyükşehir Belediyesinin, ne İZBETON'un müteahhide bir lira borcu yok. Ya ekonomiyi batırdığınız 
için, insanlar iş yapamıyor, bu kadar basit. Ne var bunda? Ve bu sözleşmeyi feshiyle ilgili süreçler orada 
yasal süreler var, o süreler bittiğinde yeni müteahhit girecek. Başka bir şey daha söyleyeyim; 
Harmandalı'nın kapatılması planını 2019 yılında Çevre Bakanlığı onayladı. Bizim sunduğumuz planı 
onayladı ve biz etap etap kapatmaya başladık. Bunu da bir daha söyleyeyim, bak tekrar söylüyorum; 
Harmandalı'nın kapatılması iradesini İzmir Büyükşehir Belediyesi ortaya koydu, bunun kapatılma planını 
sundu ve Çevre Bakanlığı, Çevre Müdürlüğü bunu onayladı. Ve biz de bunu icraya başladık. Başka bir 
şey daha söyleyeyim; alandaki bütün faaliyeti bilimsel danışmanlıkla yapıyoruz. Bize burada çok böyle 
gizemli bir sözmüş gibi anlattığı hocanın açıklamasını… Ya burada hep beraber dinledik yahu, bizim 
huzurumuzda hepimizin huzurunda hoca anlattı. O konuşma da o konuşma zaten. Biz söyledik zaten 
bunları.                  
HÜSNÜ BOZTEPE: Büyükşehir’in yaptığı… 
MURAT AYDIN: Biz söyledik zaten, “Büyükşehir’in yapar”ı. Şimdi Bergama'yla ilgili arkadaşlarımız 
söylüyor… Değerli Arkadaşlar Bergama'nın planını ve sizin de söylediğiniz gibi kapasitesini Sayın 
Bergama Belediye Başkanı Hakan KOŞTU da biliyordu ve İmar Komisyonunda hepimizin de bulunduğu 
yerde kendisi de gelip planı duydu, anlattı ve hepimize teşekkür etti böyle bir tesisi Bergama'ya 
getirdiğimiz için.  
CÜNEYT UMUTLU: Karşı çıkma… 
MURAT AYDIN: Tamam, tamam. Hani diyorsunuz ya “1 kilo bile artık çöp istemiyoruz.” (Salondan 
ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Ve bir şey daha söyleyeyim, bir şey 
daha söyleyeyim arkadaşlar. Çevre Şehircilik Müdürlüğü'nün… 
MECLİS BAŞKANI: Sayın AYDIN toparlayalım. 
MURAT AYDIN: Sayın Başkan, toparlayacağım da arkadaşlara bir yandan cevap vermeye çalıştığım 
için...  
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MECLİS BAŞKANI: Siz… Evet… 
ÖZGÜR HIZAL: Murat Bey ben 5 yıldır cevap veriyorum sizin arkadaşlarınıza bunda çok abartılacak 
bir şey yok… 
MURAT AYDIN: Yok abartmıyorum… 
MECLİS BAŞKANI: Evet buyurun, buyurun, buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: Özgür Beyciğim, laf atmanıza değil, sorduğunuz sorulara cevap vermeye çalıştığımı 
söylüyorum ya. (Salondan ses kayıtlarında anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Tamam, 
onu vermeye çalışıyorum.  
ÖZGÜR HIZAL: Ya da istediğiniz sürede verin, 25 dakikada verelim... 
MECLİS BAŞKANI: Arkadaşlar lütfen… Özgür Bey buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) Benim için var efendim, sizin için değil, benim için 
var. Buyurun, benim için var. 
HÜSNÜ BOZTEPE: Bırak vatandaş konuşsun ya… 
GAMZE GÜL ÇAMUR: Başkan’ım artık ayıp ya… 
MURAT AYDIN: Değerli Meclis Üyeleri… 
ÖZGÜR HIZAL: Ne demek ayıp ya… 
MURAT AYDIN: Yine aynı şeyi söyledim, yine aynı şeyi söyledim... (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MECLİS BAŞKANI: Arkadaşlar, müsaade buyurun. 
MURAT AYDIN: Tekrar aynı şeyi söyleyeceğim. 
ÖZGÜR HIZAL: Sayın Başkan… 
MECLİS BAŞKANI: Müsaade buyurun. Buyurun. (Salondan ses kayıtlarında 
anlaşılamayan/ayrıştırılamayan sesler ve sözler.) 
MURAT AYDIN: Çevre Müdürlüğü tarafından, Çevre Müdürlüğü tarafından ortaya konulan… 
ÖZGÜR HIZAL: Bu nasıl bir saygısızlık… 
MECLİS BAŞKANI: Murat Bey buyurun. 
MURAT AYDIN: İşte bakın meselemiz bu. Şimdi bir soru soruyorsunuz…  
SALONDAN: Ama sizle ilgili konuşmuyoruz… 
MURAT AYDIN: Bir soru soruyorsunuz, “Soruya cevap vermiyorsunuz” diyorsunuz. Soruya cevap 
veriyorum, olabilen en basit ve en anlaşılır kelimelerle. Dinlemek yerine laf yetiştirmeye çalıştığınız için 
2 ay sonra gelip bir daha soruyorsunuz. 
MECLİS BAŞKANI: Murat Bey devam edelim.  
MURAT AYDIN: Ya biz bunu cevaplamaktan bıkmayız da ayıp oluyor artık bu kadarı. 
MECLİS BAŞKANI: Toparlayalım, tamam, toparlayalım. 
MURAT AYDIN: Bir kere daha söylüyorum…  
SALONDAN: Lütfen. 
MURAT AYDIN: Türkiye'deki Çevre Mevzuatı gereği her ilçenin kendi çöpünü bertaraf etmesi yasaya 
aykırı. Yasa bunu şöyle düzenliyor, diyor ki; “Bölgesel olarak bertaraf tesisleri düzenleyeceksin.” Bunu 
da okudum, bu kürsüden okudum Yönetmeliğin ilgili hükmünü. Dolayısıyla her bölgeyle ilgili planlamayı 
kendisine yapacak. Özet… Derli toplu bir daha sıralayabilmek için söylüyorum. Bir; bölgesel çöp bertaraf 
planlaması yapmak mevzuatın gereğidir. İki; Harmandalı çöp alanı olarak onaylanan bölge dışına çöp 
dökülmemektedir. Üç; Harmandalı elektrik üretimiyle ilgili olarak oradaki üreticiye çöp döküm garantisi 
verilmemiştir, mevcut kapasite o sözleşmedeki süre kadar hatta fazlası kadar elektrik üretmeye yeterlidir. 
Dört; engellemeye çalıştığınız Menderes'le ilgili 3 yıldır süreç devam ediyor. Ve bütün Bakanlıklardan 
olumlu görüş alınmıştır. Tek olumlu görüş vermeyen, olumlu görüşünü değiştiren, tek müdürlük Tarım 
Müdürlüğüdür. O Müdürlüğün de görüşünün ne yolla, ne yer seçimiyle hiçbiriyle ilgisi yoktur. Beş; 
Harmandalı'nın Kapatılması Projesini İzmir Büyükşehir Belediyesi 2019 yılında sunmuş ve Bakanlık 
tarafından onaylanmıştır. Altı; rica ediyoruz, defalarca söyledik, Çiğli Halkını mı düşünüyorsunuz? Orayı 
“Afete Maruz Bölge” ilan edin, orayı “Afete Maruz Bölge” ilan edin. Saygılar sunarım. (12 dakika 35 
saniye) 
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MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, Değerli Meclis Üyeleri, Değerli Arkadaşlar, yedi;                      
3 ayda bir Büyükşehir Belediyesinin kasasına 80 milyon lira para girmektedir. Teşekkür ederim. 
 
VII. ÜÇÜNCÜ BİRLEŞİMİN GÜN VE SAATİNİN TESPİTİ VE KAPANIŞ 
MECLİS BAŞKANI: Değerli Arkadaşlar, bir sonraki Meclis Birleşimimiz 13 Ekim 2023 Cuma günü 
saat: 18.00'da yine bu salonda. Hepinize çok teşekkür ederim. Sağ olun, iyi akşamlar. 
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